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Miesięcznik pełen klasy - lokalnie!Miesięcznik pełen klasy - lokalnie!

25 lat Przychodni Rodzinnej 25 lat Przychodni Rodzinnej 
na Hożej. na Hożej. 

Historia, rozwój i wyzwaniaHistoria, rozwój i wyzwania

Ćwierć wieku pełne wyzwań, determinacji i ciągłego rozwoju. Przychodnia Rodzinna przy ulicy Hożej w Augustowie obchodzi swoje 25-lecie! Poznaj Ćwierć wieku pełne wyzwań, determinacji i ciągłego rozwoju. Przychodnia Rodzinna przy ulicy Hożej w Augustowie obchodzi swoje 25-lecie! Poznaj 
historię, która zaczęła się od remontu w siedem dni i ryzyka, jakie podjęły założycielki, by zrewolucjonizować opiekę zdrowotną w mieście. Jak historię, która zaczęła się od remontu w siedem dni i ryzyka, jakie podjęły założycielki, by zrewolucjonizować opiekę zdrowotną w mieście. Jak 
przetrwały trudne początki i jak przekształciły małą placówkę w nowoczesną instytucję? O tym wszystkim opowiadają lekarki Wiesława Drejer-przetrwały trudne początki i jak przekształciły małą placówkę w nowoczesną instytucję? O tym wszystkim opowiadają lekarki Wiesława Drejer-
Przekop i Agnieszka Jóźwik.Przekop i Agnieszka Jóźwik.

Czytaj więcej na str. 4, 5, 6Czytaj więcej na str. 4, 5, 6

Marszałek województwa podlaskiego 
odwiedził Augustów

W połowie lipca do Augustowa 
przyjechał Łukasz Prokorym, 
Marszałek Województwa 
Podlaskiego. Najpierw spotkał 
się z samorządowcami z powiatu 
augustowskiego. Później w 
malowniczej scenerii, na dachu 
sanatorium uzdrowiskowego 
nad jeziorem Necko, odbyła się 
konferencja prasowa.
Podczas konferencji poinformowano 
o dofinansowaniu, jakie z budżetu 
województwa podlaskiego otrzymał 
Augustowski Klub Sportowy Sparta 
na organizację konkursu skoków 

narciarskich nad rzeką Nettą 
oraz Augustowskie Towarzystwo 
Pływackie na Augustowski Festiwal 
Biegowy.
-To świetny moment, aby zaprosić 
wszystkich do Augustowa. Jest to 
piękne, bezpieczne i atrakcyjne 
miejsce, świetne na podróż 
kulinarną czy krótki city break 
–powiedział Łukasz Prokorym.

Bartosz Lipiński
Czytaj też na str. 2, 3Czytaj też na str. 2, 3

dr Agnieszka Jóźwikdr Agnieszka Jóźwik dr Wiesława Drejer-Przekopdr Wiesława Drejer-Przekop
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W urzędzie miasta w Augustowie 
odbyło się spotkanie marszałka 
Łukasza Prokoryma z 
samorządowcami gmin powiatu 
augustowskiego. Rozmowy dotyczyły 
różnych tematów i problemów, 
które dotykają nasz teren. Jednym 
z nich była gospodarka w powiecie 
augustowskim.

Łukasz Prokorym, marszałek 
województwa podlaskiego, ogłosił na 
spotkaniu, że zostaną uruchomione 
specjalne środki mające na celu wsparcie 
50 gmin, które znajdują się w pobliżu 
wschodniej granicy Polski. Zostaną one 
wykorzystane do rozwoju inwestycyjnego 
oraz innowacyjnego regionu.

Biała plama na mapie. Brak inwestycji 
w powiecie augustowskim
Cezary Cieślukowski, przewodniczący 

sejmiku województwa, zwrócił uwagę 
na to, że powiat augustowski jest 
bardzo ubogim terenem pod względem 
inwestycji. 
-Kluczem do rozwoju województwa jest 
sprawnie funkcjonująca gospodarka 
-podkreślił Cezary Cieślukowski. 
-Został już wprowadzony program 
wspomagający samorządy z 
północno-wschodniej Polski, jednak 
zaproponowaliśmy rządowi stworzenie 
pewnego odłamu tego programu. 
Wszystkie powiaty objęte tym programem 
będą mogły zastosować wobec 
przedsiębiorców tzw. ulgę inwestycyjną. 
Powiat augustowski jest dużym obszarem, 
jednak jest on białą plamą na mapie 
inwestycji, mimo paru dużych podmiotów 
znajdujących się na jego terenie. 

Zuzanna Hanysz

Rozwój regionu. Zastrzyk 
gotówki i rozwiązania dla 
powiatu augustowskiego

Projekt modernizacji drogi 
Augustów-Suwałki jest 

przygotowany 

Projekt modernizacji drogi 
wojewódzkiej z Augustowa do Suwałk 
wraz z budową ścieżki rowerowej 
został już prawdopodobnie ukończony. 
Jak usłyszeliśmy podczas podpisywania 
umowy na budowę drogi do miejscowości 
Szczeberka, ukończony został projekt 
budowy drogi wojewódzkiej Augustów 
-Suwałki. Teraz ma odbyć się przetarg 
na wykonanie tego przedsięwzięcia. 
Inwestycja planowana była parę lat temu. 
Modernizacja trasy jest niezbędna, a 
co ciekawe powstanie przy niej ścieżka 
rowerowa z Augustowa do Suwałk.
 
Mieszkańcy Nowinki walczyli o 
ścieżkę rowerową -teraz inwestycja 
staje się rzeczywistością
Przypomnijmy, że o budowę ścieżki kilka 
lat temu walczyli mieszkańcy Nowinki. 
Zebrali ponad 700 podpisów pod tym 
pomysłem. W 2022 roku w Szczebrze, 
przy trasie Augustów -Suwałki odbyła się 
konferencja prasowa, na której podpisano 
umowę na wykonanie dokumentacji 
budowy ścieżki rowerowej na trasie 
Augustów -Suwałki i przebudowę 
tej drogi. Wówczas oznajmiono, że 
opracowanie dokumentacji projektowej 
kosztować ma 3,5 mln zł. Inwestycja ma  
objąć przebudowę drogi na odcinku 
ok. 22 km, budowę ścieżki rowerowej 
z dopuszczeniem ruchu pieszego, 
przebudowę i budowę obiektów 

inżynierskich, zatok autobusowych 
wraz z peronami, budowę chodników 
w terenie zabudowanym, rozbudowę 
istniejącego lub budowę nowego systemu 
odwodnienia wraz z odprowadzeniem 
wody oraz przebudowę i budowę zjazdów. 

Beata Perzanowska
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Podczas konferencji poinformowano 
o dofinansowaniu, jakie z budżetu 
województwa podlaskiego otrzymał 
Augustowski Klub Sportowy Sparta 
na organizację konkursu skoków 
narciarskich nad rzeką Nettą oraz 
Augustowskie Towarzystwo Pływackie 
na Augustowski Festiwal Biegowy.
-To świetny moment, aby zaprosić 
wszystkich do Augustowa. Jest to 

piękne, bezpieczne i atrakcyjne 
miejsce, świetne na podróż kulinarną 
czy krótki city break –powiedział 
Łukasz Prokorym.
Prezesi AKS Sparty i ATP wyrażali 
ogromną wdzięczność nowemu 
marszałkowi, zapraszając do udziału w 
wydarzeniach.
-Klub AKS Sparta zawsze stara 
się promować sport wśród 

dzieci i młodzieży, ale również 
promować województwo podlaskie. 
Mieszkańcy wiedzą, że sporty 
wodne w Augustowie zawsze były 
na pierwszym miejscu -stwierdził 
Zdzisław Sadowski, prezes Sparty.

Augustowski Festiwal Biegowy
Tegoroczna edycja Augustowskiego 
Festiwalu Biegowego odbędzie się 28 
i 29 września. Trasa  biegu określana 
jest jako jedna z najpiękniejszych 
w Polsce i z roku na rok liczba 
sympatyków tego wydarzenia rośnie. 
Zwiększa się także ilość zebranych 
środków na cele charytatywne.
-Festiwal zaczynamy najdłuższymi 
biegami, Ultra Kanał Maratonem 
o długości 80 km, następnie 42 
kilometrowym maratonem. Biegi 
są mocno związane z Kanałem 
Augustowskim, biegacze przebiegają 
aż przez sześć śluz. Kolejnego dnia 
odbędzie się Półmaraton Augustowski 
i będzie to jego trzynasta edycja. Mamy 
też coś dla amatorów i rodzin, czyli 
bieg charytatywny. To najważniejsze 
wydarzenie, bo bierze w nim udział 
najwięcej osób. Podczas dwunastu 
edycji udało nam się zebrać ponad 
200 tys. zł, które przekazaliśmy na 
cele charytatywne. Mamy też biegi 
dla dzieci. Jest w czym wybierać 
-podkreślił Bartosz Cichy, prezes ATP.
-Mam ogromną satysfakcję i 
przyjemność, bo festiwal biegowy 
jest owocem wieloletniej pracy 
ludzi, którzy uczestniczą w tym 
przedsięwzięciu od pierwszej edycji 
półmaratonu. Cały czas rozwijamy tę 
imprezę. Urząd marszałkowski jest 
z nami praktycznie od początku. W 
ubiegłorocznej edycji we wszystkich 
imprezach wzięło udział blisko tysiąc 
osób. Myślę, że było to największe 
wydarzenie sportowe w historii 
Augustowa. Dziękuję również panu 
wójtowi gminy Płaska, który w tym 
roku dołącza do nas. Start biegu 
zaplanowany został na stadionie w 
gminie Płaska -komentował Andrzej 
Zarzecki, radny, sportowiec i członek 
ATP.

Bartosz Lipiński

Marszałek Województwa 
Podlaskiego odwiedził 

Augustów

Wichury nad 
Augustowem. Padło 
potężne drzewo przy 

kościele

W POŁOWIE LIPCA DO AUGUSTOWA PRZYJECHAŁ ŁUKASZ 
PROKORYM, MARSZAŁEK WOJEWÓDZTWA PODLASKIEGO. 
NAJPIERW SPOTKAŁ SIĘ Z SAMORZĄDOWCAMI Z POWIATU 

AUGUSTOWSKIEGO. PÓŹNIEJ W MALOWNICZEJ SCENERII, NA 
DACHU SANATORIUM UZDROWISKOWEGO NAD JEZIOREM NECKO, 

ODBYŁA SIĘ KONFERENCJA PRASOWA.

W końcu lipca nad Augustowem 
szalały olbrzymie wichury. Żywioł 
dawał się we znaki mieszkańcom 
i turystom odpoczywającym w 
naszym mieście, rujnując plany 
urlopowe. Pogoda spowodowała 
nie tylko dyskomfort, ale było 
też niebezpieczne. Wiatr łamał 
gałęzie i konary drzew. Na terenie 
największego augustowskiego 
kościoła dostrzec można było 
olbrzymie i powalone drzewo.
Mieszkańców Augustowa, 

przechodzących terenem Bazyliki 
Mniejszej Najświętszego Serca 
Jezusowego od strony ulicy Kościelnej, 
spotkał niecodzienny i budzący trwogę 
widok. Na placu leżało wiekowe, 
ogromne drzewo. Zablokowało jeden 
z najczęściej użytkowanych ciągów 
komunikacyjnych. Obok rosną również 
inne potężne drzewa, których konary 
intensywnie poruszały się na wietrze.

Bartosz Lipiński

Wiatr łamał gałęzie 
i konary drzew. Na 
terenie największego 
augustowskiego kościoła 
dostrzec można było 
olbrzymie i powalone 
drzewo.

WYBUCH GAZU 
W AUGUSTOWIE. 

Z BUDYNKU 
POZOSTAŁA KUPA 

GRUZU
W środę, 7 sierpnia, po godzinie 
20 na ulicy Słonecznej w 
Augustowie doszło do wybuchu 
gazu. W wyniku tego zdarzenia 
zawalił się dwupiętrowy dom. W 
momencie wybuchu w budynku 
przebywała jedna osoba. 

 Akcja ratownicza trwała do 
późnych godzin nocnych. Pod 
gruzami budynku znajdował się 
starszy, ponad 70-letni mężczyzna, 
którego na szczęście uratowano i 
wydostano z gruzowiska. Trafił on 
do szpitala. W akcji ratowniczej, 
oprócz strażaków z Komendy 
Powiatowej PSP w Augustowie, 
brały udział jednostki OSP z 
okolic: OSP Augustów-Lipowiec, 
OSP Netta Druga, OSP Topiłówka. 
W akcję zaangażowała się 
również Specjalistyczna Grupa 
Poszukiwawczo-Ratownicza 
„ŁOMŻA”. 

Zuzanna Hanysz
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Było bardzo dużo 
zamieszania, 
było też dużo 

ryzyka -wspomina 
Agnieszka Jóźwik. 
-Przede wszystkim 
Wiesia ryzykowała, 
że zatrudniła mnie. 

Byłam świeżo po 
stażu, dopiero 

zaczynałam pracę.  
Ryzykowałam i ja, 

bo nie wiadomo 
było, jak to 

wszystko będzie 
wyglądało. 

Latem 1999 roku swoje podwoje dla 
pierwszych pacjentów otworzyła 
Przychodnia Rodzinna, przy ulicy 
Hożej w Augustowie. 

Początki przychodni: ryzyko, wielki 
remont i ogromna determinacja 
-Otwarcie naszej przychodni było 
ciekawym, i w dodatku historycznym 
wydarzeniem. Gościliśmy na nim 
ówczesnego wojewodę i wiceministra 
zdrowia. Tworzenie prywatnych 
przychodni rodzinnych było w tym 
czasie priorytetem rządu. Takie 
placówki były całkowitą nowością. 
Wcześniej mieliśmy wyłącznie 
przychodnie publiczne, był podział na 
przychodnie dziecięce i dla dorosłych. 
Instytucja lekarza rodzinnego, który 
miał opiekować się całą rodziną 
była niezrozumiała dla wielu 
urzędników. Początki były trudne 
-wspomina Wiesława Drejer -Przekop. 
-Zmienił się system prawny, a my 
jeszcze na trzy dni przed otwarciem 
miałyśmy spór z sanepidem, który 
nie chciał nam wydać pozwolenia na 
otwarcie placówki i wykonywanie 
w niej szczepień. A to dlatego, że 
nie mieliśmy oddzielnego wejścia 
dla dorosłych i oddzielnego dla 
dzieci. Mimo zmian w przepisach 
administracja działała cały czas po 
staremu. Urzędnicy nie zdawali sobie 
z tego sprawy, że lekarz rodzinny 
zajmuje się całą rodziną i kiedy rodzic 
przyjdzie z dzieckiem, to wejdzie 

tym samym wejściem, do jednego 
gabinetu. Brak zgody był na tyle 
problematycznym, że interweniowało 
nawet ministerstwo zdrowia i sanepid 
wojewódzki. Ówczesna pani minister, 
Franciszka Cegielska osobiście 
musiała przekonać augustowski 
sanepid do przestrzeganie nowego 
prawa. 
Remont obiektu trwał siedem dni. 
Wyburzyliśmy prawie wszystkie 
ściany wewnętrzne, zmieniliśmy 
podłogi, wszystkie instalacje -wodne i 
elektryczne. Przebudowaliśmy wejście 
do budynku. Prace trwały przez 
niemal całą dobę.  
-Było bardzo dużo zamieszania, było 
też dużo ryzyka -wspomina Agnieszka 
Jóźwik. -Przede wszystkim Wiesia 
ryzykowała, że zatrudniła mnie. Byłam 
świeżo po stażu, dopiero zaczynałam 
pracę.  Ryzykowałam i ja, bo nie 
wiadomo było, jak to wszystko będzie 
wyglądało. 
-Najpierw był ogromny remont. W 
tym budynku, gdzie teraz mieści się 
przychodnia, wcześniej była poradnia 
dla dzieci. Wyglądała zupełnie inaczej. 
Na środku, tam gdzie w tej chwili u 
nas jest rejestracja, stał mały kiosk, 
gdzie siedziała rejestratorka. Był też 
labirynt korytarzy. To wszystko zostało 
wyburzone i nagle okazało się, że jest 
mnóstwo miejsca -mówi Agnieszka 
Jóźwik, lekarz rodzinny. -Tuż przed 
otwarciem trzeba było doprowadzić to 
wszystko do porządku. Była niedziela, 

REMONT GENERALNY W SIEDEM DNI, PACJENCI PORUSZAJĄCY SIĘ PO DESKACH NAD ŚWIEŻĄ 
WYLEWKĄ PODŁOGI I NIEZNANA PRZYSZŁOŚĆ. TAK 25 LAT TEMU WYGLĄDAŁY POCZĄTKI PIERWSZEJ 

W AUGUSTOWIE PRZYCHODNI RODZINNEJ, PRZY ULICY HOŻEJ. O HISTORII POWSTANIA TEJ 
PLACÓWKI OPOWIEDZIAŁY NAM JEJ ZAŁOŻYCIELKI -LEKARKI WIESŁAWA DREJER-PRZEKOP I 

AGNIESZKA JÓŹWIK. 

Zaczynałyśmy 
pracę we 
czwórkę, ja, 
Agnieszka 
Jóźwik, Helena 
Sawukanis i pani 
Basia Szczęsna

ludzie wracali z kościoła, a my 
myłyśmy okna. Robiłyśmy to same, nie 
wynajęłyśmy do tego ekipy ani jakiejś 
specjalnej pomocy.
Pierwsze dni działalności Przychodni 
Rodzinnej, przy ulicy Hożej na 
zawsze zapadły w pamięć naszych 
rozmówczyń, jak i pierwszych 
pacjentów.  
-Jeszcze pierwszego dnia 
funkcjonowania przychodni pacjenci 
wchodzili do nas po desce, która była 
ułożona nad świeżo wylaną posadzką. 
Wcześniej w tym miejscu mieściła 
się poradnia z czasów PRL-u, a my 

stworzyliśmy w niej nową jakość 
-mówi Wiesława Drejer-Przekop. 

Walka z biurokracją i pionierskie 
wyzwania lekarzy
-Zaczynałyśmy pracę we czwórkę, 
ja, Agnieszka Jóźwik, Helena 
Sawukanis i pani Basia Szczęsna. 
Muszę powiedzieć, że moje 
współpracowniczki były naprawdę 
bardzo odważne. Podjęły decyzję o 
zwolnieniu się z etatów, gdzie były 
na stałe zatrudnione. Podjęły ryzyko 
przejścia do jednostki zupełnie na 
tamten czas nowej i zatrudniły się 
u osoby prywatnej. Przez pół roku 
pracowałyśmy same, ale potem 
stopniowo przychodnia zaczęła się 
rozwijać i zatrudniłyśmy własną 
położną. Do naszej ekipy doszedł 
także doktor Abdul -dodaje Wiesława 
Drejer -Przekop. -Z małej przychodni 
stawaliśmy się coraz większą 
instytucją, która oferowała medycynę 
szkolną i opiekę długoterminową. Jak 
tylko pojawiały się nowe możliwości 
świadczenia usług medycznych, to 
je wdrażalismy. Nie czekaliśmy na 
innych, tylko szkoliliśmy personel 
i wykonywaliśmy nowe usługi.  Po 
25 latach jesteśmy przychodnią, 
która zatrudnia ponad 20 osób. 
Współpracujemy dodatkowo z 
wieloma innymi jednostkami. 

25 lat augustowskiej Przychodni 
Rodzinnej na Hożej
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Ówczesna pani 
minister, Franciszka 
Cegielska osobiście 
musiała przekonać 

augustowski sanepid 
do przestrzeganie 

nowego prawa. 

Transformacja przychodni: od 
małej placówki do nowoczesnej 
instytucji
W ostatnich latach przychodnia 
przy ulicy Hożej całkowicie zmieniła 
swoje oblicze. Odbył się kolejny 
gruntowny remont. Przychodnia 
została wyposażona w nowoczesny 
sprzęt diagnostyczny i została 
dostosowana do potrzeb osób z 
niepełnosprawnością. 
-W ostatnim okresie jako pierwsi 
w Augustowie rozpoczęliśmy 
realizację dużego programu opieki 
specjalistycznej zwanego opieką 
koordynowaną. Dzięki niemu 
lekarz rodzinny może w końcu 
korzystać z większych możliwości 
diagnostycznych, co pozwala 
nam rozpoznawać i leczyć wiele 
chorób specjalistycznych. Nie 
musimy już odsyłać pacjentów do 
poradni specjalistycznych, gdzie 
na przyjęcie muszą oczekiwać 
wiele miesięcy w kolejce -tłumaczy 
Wiesława Drejer-Przekop. -Dużą 
część diagnostyki jesteśmy teraz 
w stanie zrobić sami. Mamy 
podpisane umowy ze specjalistami: 
kardiologami, diabetologami, 
pulmonologami i nefrologami. Jeżeli 
potrzebujemy dodatkowej konsultacji 
specjalistycznej, to wówczas 
umawiamy naszych pacjentów na 
wizytę. W tej chwili dużą część 
rzeczy jesteśmy w stanie zrobić 
w ramach naszego POZ-u, z czego 
jestem bardzo dumna. Jest to w końcu 
model świadczenia, który był ideą 
lekarza rodzinnego sprzed 25 lat. 
Lekarza, który całościowo opiekuje 
się pacjentem, a specjalista służy do 
pomocy w procesie leczenia. 
Warto wspomnieć, że ostatni remont 
przychodni trwał cztery miesiące. 

-Po raz kolejny wykonaliśmy 
gruntowny remont z rozwalaniem 
ścian i zdejmowaniem podłóg. 
Zmieniliśmy całkowicie układ 
pomieszczeń po to, by przychodnia 
wyglądała lepiej i była bardziej 
funkcjonalna. Przy okazji udało nam 
się sfinansować zakup dodatkowego 
sprzętu medycznego. Mamy swoje 
własne holtery ciśnieniowe, holtery 
EKG, własne USG, spirometrię 
i urządzenia służące osobom 
niepełnosprawnym, typu waga 
dla osób jeżdżących na wózkach 
inwalidzkich. Posiadamy urządzenia 
wspomagające komunikację z osobami 
głuchoniemymi -wylicza Wiesława 
Drejer -Przekop. 

25 lat zaufania i wsparcia dla 
kolejnych pokoleń pacjentów
-Na początku były takie dni, że ponad 
100 osób dziennie się zapisywało do 
naszej przychodni. Głównie ci, którzy 
mieszkali najbliżej. Wielu pacjentów 
jest z nami od początku istnienia 
przychodni. Są takie osoby, które 
zostały zapisane jako noworodki i 
w tej chwili przychodzą z własnymi 
dziećmi. Na pewno wyrobiłyśmy 
sobie markę, bo wiele osób bardzo 
chce u nas się leczyć -mówi Agnieszka 
Jóźwik. -Ciężko było na pewno, bo 
to jest jednak ciężka praca, ale za to 
dająca dużo satysfakcji. Zwłaszcza jak 
się patrzy na kolejne pokolenia, które 
do nas przychodzą. Zaczynaliśmy z 
jednym, marnym komputerem, a teraz 
wszystko mamy zinformatyzowane. 
Jest wygodniej dla pacjentów i dla nas. 
Nasza przychodnia jest nowoczesna 
i przyjazna pacjentom oraz jej 
pracownikom. 

Dzisiaj są nowe wyzwania. Bardzo 
trudny był czas COVID-u.
-Miesięcznie przyjmujemy około 
2.300 pacjentów. Przeszliśmy COVID, 
którego się nikt nie spodziewał. 
Byliśmy przychodnią, która przez 
cały czas przyjmowała pacjentów. 
Wymagało to bardzo dużo wysiłku, 
zmian organizacyjnych, samozaparcia, 
pokonania lęków, wdrażania kolejnych 
procedur, bo to się wszystko cały 
czas zmieniało. COVID był dla nas 
wyzwaniem, a praca całego zespołu 
pielęgniarek, lekarzy odbywała 
się nieraz w naprawdę ciężkich 
warunkach. Sami także chorowaliśmy 
-wspomina Wiesława Drejer -Przekop. 

Personel przychodni jest 
nastawiony na działania 
profilaktyczne.
-Nasza przychodnia nastawia się 
na pracę z pacjentem w ramach 
profilaktyki. Bardzo pilnujemy naszych 
pacjentów. Przed każdą wizytą pacjent 
ma zmierzone ciśnienie, kontrolowaną 
masę ciała czy poziom glukozy 
-podkreśla Wiesława Drejer-Przekop. 
-Uważamy, że dla dobrego zdrowia 
niezwykle ważna jest edukacja. 
Rozmawiamy z pacjentami o diecie, 
o aktywności fizycznej, o nałogach. 
Widzimy, że pacjenci świadomi, 
wyedukowani chorują mniej.  

Życzenia na przyszłość: zdrowie, 
stabilność i kontynuacja misji
Zapytaliśmy też obie lekarki o to, czego 
by sobie życzyły z okazji jubileuszu 
25-lecia placówki? 
-Przez te 25 lat nasza placówka stała 
się dojrzałą firmą. Jej personel jest 
o 25 lat mądrzejszy. Życzyłabym 
nam, żebyśmy mogli jak najdłużej 
cieszyć się zdrowiem i być pomocni 
dla naszych pacjentów. Moim 
życzeniem jest także, by cały czas 
udawało nam się znajdować dobrych 
pracowników, takich jakich mamy 
obecnie. Pracowników, z którymi 
się fantastycznie pracuje, którzy są 
otwarci na wszelkie zmiany, chcą się 
cały czas doszkalać, pozyskiwać jak 
najwięcej wiedzy. Życzyłabym zdrowia 
naszym pacjentom oraz zadowolenia 
z naszej przychodni -mówi Wiesława 
Drejer-Przekop. 
Agnieszka Jóźwik podkreśla, że życzy 
stabilności i zdrowych pacjentów. 
-Staramy się prowadzić dużo 
profilaktyki i edukacji pacjentów. 
Życzę sobie, by pacjenci przychodzili 
do nas nie z chorobami, a na przykład, 
żeby pochwalić się, że ktoś rzucił 
palenie, schudł, ma lepszy cholesterol 
czy poziom cukru -dodaje Agnieszka 
Jóźwik. 
Życzymy spełnienia tych marzeń. 

Beata Perzanowska
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25 lat augustowskiej Przychodni 
Rodzinnej na Hożej
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Minęło już 100 dni pracy 
burmistrza i nowej rady miejskiej 
wybranych w ostatnich wyborach 
samorządowych. Jak pani ocenia 
ten okres?

-Lista Platformy obywatelskiej zdobyła 
w wyborach najwięcej mandatów 
i mamy największy klub w radzie 
miejskiej. Niestety jesteśmy w 
opozycji, gdyż burmistrz Mirosław 
Karolczuk postanowił sprzymierzyć 
się z PiS.

Czy jest to pani zdaniem działanie 
racjonalne?

-Jestem tym trochę zdziwiona. 
Polityka samorządowa ma swoje 
określone reguły. Wygrane wybory 
na burmistrza nie oznaczają pełni 
władzy. Do tego potrzebna jest 
większość w radzie miejskiej. 
Burmistrz miał swobodę wybrania 
sojuszu albo z PiS, które jest partią 
opozycyjną zarówno na szczeblu 
rządowym, jak i w samorządzie 
wojewódzkim lub z KO tworzącą 
koalicję rządową i samorządową na 
szczeblu wojewódzkim. Wybór został 
dokonany. Burmistrz Karolczuk uznał 
widocznie, że koalicja z PiS przyniesie 

mu więcej korzyści. Aczkolwiek nie 
potrafię zrozumieć tej logiki.

Czy to oznacza koniec wszelkich 
prób porozumienia?

-Nie wiem. Polityka, nawet ta na 
szczeblu samorządowym, bywa 
nieprzewidywalna. Chcę jeszcze 
wyjaśnić, że Augustów  nie jest 
pozbawiony możliwości wsparcia 
zarówno ze strony rządu jak i 
samorządu wojewódzkiego. Mam 
jednak swoje doświadczenia w tej 
kwestii, gdyż pamiętam starania 
o wsparcie finansowe za kadencji 

JAKA KOALICJA JAKA KOALICJA 
W AUGUSTOWIE?W AUGUSTOWIE?

ROZMOWA Z IZABELĄ PIASECKĄ, AUGUSTOWSKĄ RADNĄ MIEJSKĄ KOALICJI OBYWATELSKIEJ. 
ROZMAWIAMY O PIERWSZYCH STU DNIACH NOWEJ KADENCJI AUGUSTOWSKIEGO SAMORZĄDU, A 
TAKŻE O MOŻLIWYCH KOALICJACH W AUGUSTOWIE, W TYM O EWENTUALNEJ WSPÓŁPRACY KO Z 

WŁADZAMI MIASTA.

burmistrza Kożuchowskiego. Nie 
wszystkie kończyły się sukcesem. 
Nasze Miasto z burmistrzem 
Karolczukiem w poprzedniej kadencji 
korzystało z funduszy rządowych i 
samorządu wojewódzkiego poprzez 
nawiązanie sojuszu z PiS. Dzisiejszy 
wybór sojusznika przez Nasze Miasto 
może oznaczać brak optymalizacji 
w pozyskiwaniu funduszy na rozwój 
Augustowa i to jest niepokojące.

Dziękuję za rozmowę.

Rozm. Bartosz Lipiński
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Chcę aktywnie działać na rzecz 
Augustowszczyzny

Udział w lokalnych wydarzeniach, 
spotkania z mieszkańcami Augustowa, 
a w planach także otwarcie biura 
poselskiego w centrum miasta – Jacek 
Niedźwiedzki, parlamentarzysta 
Koalicji Obywatelskiej, chce 
jeszcze aktywniej wspierać 
Augustowszczyznę. 
–Ten region i jego mieszkańcy są 
mi bliscy. Chcę być dla nich jeszcze 
bardziej dostępny –mówi poseł 
Niedźwiecki.

Poseł Jacek Niedźwiedzki od początku 
swojej kadencji powtarza, że głównym 
zadaniem parlamentarzysty nie jest 
przecinanie wstęg, ale realna pomoc, 

fundusze na remont dachu kościoła w 
Monkiniach. Jedna, wydawałoby się 
nieznaczna zmiana we wniosku, mogła 
spowodować, że wstępna promesa 
zostałaby anulowana. Interwencja 
posła w Ministerstwie Finansów 
przyniosła jednak oczekiwany efekt, a 
gmina ogłosiła już przetarg na remont 
kościółka.

Poseł Niedźwiedzki wykorzystuje też 
każdą sposobność, aby spotkać się 
z mieszkańcami Augustowszczyzny. 
Uczestniczył m.in. w Dniu Strażaka 
w Augustowie, XXV Pielgrzymce 
Leśników do Sanktuarium Maryjnego 
w Studzienicznej, w Dniu Ratownika 
Wodnego, czy w obchodach 100-lecia 
lasów Państwowych i nadaniu 

sztandaru Nadleśnictwu Augustów.

Jak mówi, każde zaproszenie jest tak 
samo ważne. Bardzo miło wspomina 
inicjatywę, jaką pod koniec maja 
zorganizował Instytutu Pileckiego. 
–Na tak zwanej kawie u Turka 
podchodziło do mnie wiele osób 
chcących porozmawiać. Chociaż nie 
zawsze były to łatwe konwersacje, 
mam świadomość, że taka jest rola 
posła, aby wysłuchać i w miarę 
możliwości pomóc –podsumowuje.

Warto dodać, że w listopadzie w 
Augustowie otwarte zostanie biuro 
poselskie Jacka Niedźwiedzkiego.

KP

zarówno lokalnym samorządom, jak i 
mieszkańcom. 
–Tego się trzymam. Lubię działać 
i być aktywny. Tak mi zostało 
po intensywnym czasie kariery 
sportowej –stwierdza żartobliwie były 
badmintonista. 
Do reprezentowania interesów swoich 
wyborców i wspierania lokalnych 
inicjatyw poseł podchodzi jednak 
bardzo poważnie.

Wiele spraw, z którymi zwrócono 
się do Jacka Niedźwiedzkiego, ma 
już swoje pozytywne zakończenie. 
Przykładem może być gmina 
Nowinka, która starała się pozyskać 

UDZIAŁ W LOKALNYCH WYDARZENIACH, SPOTKANIA Z MIESZKAŃCAMI AUGUSTOWA, A W PLANACH TAKŻE OTWARCIE BIURA POSELSKIEGO 
W CENTRUM MIASTA – JACEK NIEDŹWIEDZKI, PARLAMENTARZYSTA KOALICJI OBYWATELSKIEJ, CHCE JESZCZE AKTYWNIEJ WSPIERAĆ 

AUGUSTOWSZCZYZNĘ. 

Kawiarenka u Turka

Dzień Ratownika Wodnego fot. Wojciech Piotrowicz
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W czerwcu tego roku rada miejska 
jednogłośnie podjęła uchwałę o 
przyznaniu 30.000 zł na wsparcie 
ratownictwa wodnego w Augustowie. 
Przypomnijmy, że augustowski 
WOPR jest jedyną jednostką w 
powiecie augustowskim, która 
dba o bezpieczeństwo na wodzie 
przez cały rok. Decyzja burmistrza 
o niewykonaniu jednogłośnej woli 
radnych oburza opozycyjnych 
radnych miejskich. 
-Pieniądze te miały być przeznaczone 
na zakup sprzętu ratowniczego, a 
dokładnie utrzymanie sprawności 
technicznej łodzi ratowniczej, która na 
co dzień pełni dyżury ratownicze na 
augustowskich jeziorach -mówi nam 
Andrzej Zarzecki, radny KO i ratownik 
wodny. -Czerwcowa uchwała radnych 
miejskich o przyznaniu funduszy 

była zgodna z prawem.  Po miesiącu 
od tej uchwały jako radny pytałem 
o przebieg jej realizacji i termin 
przekazania środków. Otrzymałem 
odpowiedź, że władze nie wiedzą w 
jaki sposób przyznać pieniądze. 
Sytuacja komplikuje się jeszcze 
bardziej. Burmistrz wprost odmawia 
wykonania uchwały. 
-Na początku sierpnia Marek Opolski, 
prezes WOPR złożył do burmistrza 
wniosek, a w zasadzie prośbę o 
wykonanie wspomnianej uchwały. 
Niedawno otrzymał odpowiedź, 
w której jasno było napisane, że 
uchwalone wsparcie nie zostanie 
udzielone, gdyż obecnie obowiązujące 
procedury w urzędzie miejskim w 
Augustowie na to nie pozwalają. 
Zdaniem urzędu dotacja może być 
udzielona tylko w drodze konkursu 

-opowiada Andrzej Zarzecki. 
Według ustawy o bezpieczeństwie 
osób przebywających na obszarach 
wodnych samorządy różnego 
szczebla mogą udzielać dotacji na 
organizacje ratownictwa wodnego w 
tym na Wodne Ochotnicze Pogotowie 
Ratunkowe z pominięciem konkursu. 
-Nie znajduję realnego i logicznego 
uzasadnienia, dlaczego w 
przypadku Augustowa nie można 

WOPR w całej 
Polsce otrzymuje 
wsparcie z 
samorządów 
różnego 
szczebla, nawet 
wojewódzkiego 
oraz z samego 
rządu.

Andrzej Zarzecki 
Augustowski WOPR 

bez wsparcia pomimo 
uchwały rady miejskiej 

AUGUSTOWSKIE WODNE OCHOTNICZE POGOTOWIE RATUNKOWE 
POMIMO UCHWAŁY MIEJSKICH RADNYCH NIE OTRZYMAŁO 

WSPARCIA OD BURMISTRZA. 

takiej dotacji przyznać. WOPR w 
całej Polsce otrzymuje wsparcie 
z samorządów różnego szczebla, 
nawet wojewódzkiego oraz z samego 
rządu. Prawo dopuszcza sposób 
bezkonkursowy pod warunkiem, że 
samorząd określi zasady udzielania 
takiej dotacji. Nie rozumiem, dlaczego 
takiej zasady nie wprowadzono? Skoro 
nie było w urzędzie takiej procedury, 
należało ją wprowadzić, a jeśli miejscy 
włodarze nie potrafią takiej procedury 
przygotować, zawsze można poprosić 
o pomoc  ludzi kompetentnych i 
doświadczonych, na przykład radnych 
opozycyjnych -zauważa radny 
Zarzecki. 
Jak przypomina nasz rozmówca, 
augustowscy woprowcy w sposób 
dobitny udowodnili, jaką stanowią 
wartość, chociażby podczas ostatniej 
edycji imprezy „co ma pływać 
nie utonie”, gdzie ratowali ludzi 
na wodzie podczas gwałtownego 
załamania pogody.  Właśnie w 
takich przypadkach profesjonalny, 
nowoczesny sprzęt ma ogromne 
znaczenie. Augustowscy mieszkańcy 
i turyści muszą czekać na decyzję 
burmistrza.

Beata Perzanowska 

Augustowscy 
woprowcy w sposób 
dobitny udowodnili, 
jaką stanowią 
wartość, chociażby 
podczas ostatniej 
edycji imprezy „co ma 
pływać nie utonie”, 
gdzie ratowali ludzi 
na wodzie podczas 
gwałtownego 
załamania pogody.  
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Radości i satysfakcji 
nie ukrywa Andrzej 

Zarzecki, radny 
i były dyrektor 

Centrum Sportu i 
Rekreacji. 

Od początku lipca 
tego roku wyciąg 
znów jest dostępny 
dla mieszkańców 
i turystów, 
oferując jeszcze 
lepsze warunki do 
uprawiania sportów 
wodnych.

Wyciąg nart wodnych w Augustowie 
został uruchomiony w 1999 roku, w 
czasie, kiedy burmistrzem miasta 
był Leszek Cieślik. Jego budowa była 
dużym przedsięwzięciem, które 
znacząco wpłynęło na rozwój turystyki 
w regionie. Dzięki tej inwestycji, 
miasto otrzymało prestiżową nagrodę 
branży turystycznej "Przebiśnieg", 
co potwierdziło, że Augustów staje 
się coraz ważniejszym punktem na 
turystycznej mapie Polski.
Jednym z największych atutów 
wyciągu jest jego uniwersalność. 
Obiekt został zaprojektowany tak, aby 
zadowolić zarówno doświadczonych 
sportowców, jak i osoby, które dopiero 
rozpoczynają swoją przygodę z 
nartami wodnymi. Dzięki nowoczesnej 
infrastrukturze i profesjonalnej 
obsłudze każdy może poczuć 
dreszczyk emocji i radość płynącą z 
uprawiania tego ekscytującego sportu.
Niestety, w ubiegłym roku wyciąg 
nart wodnych uległ poważnej awarii. 
W wyniku nocnego rajdu motorówki, 
jeden ze słupów podtrzymujących 
konstrukcję znalazł się na dnie 
jeziora. Ta nieprzewidziana sytuacja 
spowodowała, że przez niemal cały 
ubiegłoroczny sezon wyciąg był 
nieczynny. Mieszkańcy i turyści 
musieli obejść się smakiem czekając 
na naprawę obiektu.

Remont zakończył się sukcesem
Przeprowadzono gruntowną 
modernizację, dzięki której wyciąg nie 
tylko został przywrócony do pełnej 
sprawności, ale także uzyskał nowe 
możliwości. Od początku lipca tego 
roku wyciąg znów jest dostępny dla 
mieszkańców i turystów, oferując 
jeszcze lepsze warunki do uprawiania 
sportów wodnych.
Radości i satysfakcji nie ukrywa 

Wyciąg nart wodnych 
ponownie uruchomiony

WYCIĄG NART WODNYCH NAD JEZIOREM NECKO ZOSTAŁ URUCHOMIONY PO ROKU PRZERWY. LATEM 
2023 ROKU DOSZŁO DO POWAŻNEGO INCYDENTU, W WYNIKU KTÓREGO JEDEN ZE SŁUPÓW WYCIĄGU 

ZNALAZŁ SIĘ NA DNIE JEZIORA. BUDOWLA PRZESZŁA MODERNIZACJĘ I ZOSTAŁA ODDANA DO 
KORZYSTANIA MIESZKAŃCOM ORAZ TURYSTOM ODWIEDZAJĄCYM AUGUSTÓW.

Wyciąg nart 
wodnych w 
Augustowie 
został 
uruchomiony w 
1999 roku, w 
czasie, kiedy 
burmistrzem 
miasta był Leszek 
Cieślik. 

Andrzej Zarzecki, radny i były 
dyrektor Centrum Sportu i Rekreacji. 
W rozmowie z naszą redakcją 
przypomina, że włożył wkład 
pracy do działań związanych z 
przeprowadzeniem remontu.
-Cieszę się, że po roku przerwy ten 
obiekt został oddany mieszkańcom i 
turystom. Mam satysfakcję, ponieważ 
rozpocząłem przygotowanie 
dokumentacji będąc jeszcze 
dyrektorem CSiR. Procedura 
przeciągała się w czasie ze względów 
formalnych. Na podstawie tego, co 
rozpocząłem w 2018 roku możemy 
świętować oddanie wyciągu 
mieszkańcom -mówi Zarzecki.
Wyciąg nart wodnych nad jeziorem 
Necko w Augustowie to nie tylko 
największa atrakcja turystyczna 
miasta, ale także miejsce, które 
łączy ludzi o różnych poziomach 
umiejętności i pasji do sportów 
wodnych. 

Bartosz Lipiński

POŻAR OBORY ZE 
ZWIERZĘTAMI W 
GMINIE SZTABIN
13 sierpnia, po godzinie 15, w 
miejscowości Długie, w gminie 
Sztabin wybuchł pożar obory ze 
zwierzętami. Gaszenie pożaru i 
wszystkie działania strażaków 
trwały do późnych godzin 
nocnych. 
 Gdy strażacy przyjechali na 
miejsce, budynek stał w ogniu. 
Zwierzęta z obory zdążył 
wyprowadzić gospodarz, dlatego 
strażacy mogli skupić się na 
gaszeniu poddasza z belami. 
Niestety, mimo zaangażowania 
wielu jednostek OSP i PSP, dach 
oraz bele zostały zniszczone 
przez niszczycielski żywioł. W 
gaszeniu pożaru brały udział: 
JRG Augustów, OSP Kolnica, OSP 
Jaziewo, OSP Lipsk, OSP Krasnybór, 
OSP Mogilnice, OSP Jastrzębna 
Pierwsza oraz policja. Dzięki 
pomocy lokalnego przedsiębiorcy 
bele i resztki dachu zostały szybko 
usunięte. 

Zuzanna Hanysz
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9 sierpnia Piotr Rusiecki – Starosta 
Augustowski oraz Wojciech Jerzy 
Szczudło – Wicestarosta Augustowski 
podpisali umowy z Firmą STRABAG 
na realizację dwóch zadań. 
Rozbudowany zostanie odcinek drogi 
powiatowej Gruszki – Rubcowo 
– Skieblewo o długości 2,2 km i 
wartości 2,66 mln zł, dofinansowany z 
Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg 
oraz wyremontowany będzie odcinek 
drogi Bartniki – Wołkusz o długości 
5,7 km i wartości 3,89 
mln zł, dofinansowany 
z Rządowego Funduszu 
Polski Ład.
14 sierpnia odbyło się 
podpisanie umowy z 
Firmą  EKODROM Sp. 
z o.o. na rozbudowę 
kolejnego odcinka drogi 
powiatowej Gruszki – 
Rubcowo – Skieblewo 
o długości 3,1 km i 
wartości 4,53 mln zł, 
z dofinansowaniem z 
Rządowego Funduszu 
Polski Ład.
Ponadto 22 sierpnia zawarta została 
umowa dotycząca rozbudowy 
odcinka drogi powiatowej od 
drogi wojewódzkiej nr 662 
do miejscowości Szczeberka. 
Zadanie obejmować będzie odcinek 
o długości 2,2 km. Cała wartość 
inwestycji wyniesie ok. 3,75 mln zł, 
z dofinansowaniem z Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg. Wykonawcą 
zadania będzie Firma STRABAG 
Sp. z o.o.
Wszystkie powyższe inwestycje 
zrealizowane zostaną jeszcze w tym 
roku. 

Trwa również realizacja od dawna 
oczekiwanej przez mieszkańców 
inwestycji polegającej na rozbiórce 
istniejącego i budowie nowego mostu 
w miejscowości Sucha Rzeczka 
na Kanale Augustowskim. W 
miejscu wybudowanego ponad 30 lat 
temu jako tymczasowy, wielokrotnie 
remontowanego i będącego w bardzo 
złym stanie technicznym obiektu, 
powstaje nowy most, o konstrukcji 
żelbetowej, długości 37 m, szerokości 

11,2 m i dopuszczalnym 
obciążeniu 40 ton. 
Całkowita wartość 
inwestycji wyniesie 
około 6 mln zł. Połowa 
tej kwoty zostanie 
sfinansowana z rezerwy 
subwencji ogólnej 
Budżetu Państwa, 
2,8 mln zł z budżetu 
Powiatu i 250 tys. zł z 
budżetu Województwa 
Podlaskiego. 
Zakończenie robót 
planowane jest jeszcze w 
tym roku.

Dobiegają również końca prace w 
ramach modernizacji odcinków 
o łącznej długości 7,45 km ciągu 
drogowego Bargłów Kościelny – 
Granica Państwa, a także 11,2 km 
dróg w ramach inwestycji dotyczącej 
remontu dróg powiatowych na 
terenie Gminy Lipsk – do Krasnego, 
Lipsk – Rogożynek i Kopczany – 
Dulkowszyzna – Stary Rogożyn – 
Rogożynek.

Red.

Drogowe inwestycje 
powiatowe

POWIAT AUGUSTOWSKI REALIZUJE OBECNIE WIELE INWESTYCJI 
DROGOWYCH. W OSTATNIM CZASIE ZAWARTO KOLEJNE UMOWY.

Zmodernizowany odcinek drogi w ramach ciągu 
Bargłów Kościelny – Granica Państwa

Wszystkie 
powyższe 
inwestycje 
zrealizowane 
zostaną jeszcze w 
tym roku. 

Podpisanie umowy z Firmą STRABAG na rozbudowę odcinka 
drogi Gruszki – Rubcowo – Skieblewo i remont odcinka drogi 
Bartniki – Wołkusz

Podpisanie umowy z Firmą  EKODROM Sp. z o.o. na 
rozbudowę kolejnego odcinka drogi powiatowej Gruszki – 
Rubcowo – Skieblewo

Uczestnicy spotkania w Szczeberce, m.in. Radny 
Woj. Podlaskiego P. Wnukowski, Starosta P. Rusiecki, 
Przedstawiciele Zarządu i Rady Powiatu: W. Jedliński, M. 
Kotarski, E. Puczyłowska, K. Grygo, Dyr. STRABAG Sp. z 
o.o. A. Krasowski, Dyr. PZD D. Hiero i Mieszkańcy

Materiał na stronie został opublikowany zgodnie z zapisami umowy ze Starostwem Powiatowym w Augustowie
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Święto KrechowieckieŚwięto Krechowieckie
OBCHODY ŚWIĘTA 1 PUŁKU UŁANÓW KRECHOWIECKICH ROZPOCZĘŁY SIĘ 25 LIPCA W WARSZAWIE. DELEGACJE 1 BATALIONU CZOŁGÓW UŁANÓW OBCHODY ŚWIĘTA 1 PUŁKU UŁANÓW KRECHOWIECKICH ROZPOCZĘŁY SIĘ 25 LIPCA W WARSZAWIE. DELEGACJE 1 BATALIONU CZOŁGÓW UŁANÓW 

KRECHOWIECKICH Z ORZYSZA, POWIATU AUGUSTOWSKIEGO I GRUP REKONSTRUKCYJNYCH ZŁOŻYŁY KWIATY NA GROBIE NIEZNANEGO ŻOŁNIERZA, NA KRECHOWIECKICH Z ORZYSZA, POWIATU AUGUSTOWSKIEGO I GRUP REKONSTRUKCYJNYCH ZŁOŻYŁY KWIATY NA GROBIE NIEZNANEGO ŻOŁNIERZA, NA 
WARSZAWSKICH POWĄZKACH ORAZ W KRYPCIE BAZYLIKI ŚW. KRZYŻA, W KTÓREJ ZOSTAŁ POCHOWANY PŁK BOLESŁAW MOŚCICKI.WARSZAWSKICH POWĄZKACH ORAZ W KRYPCIE BAZYLIKI ŚW. KRZYŻA, W KTÓREJ ZOSTAŁ POCHOWANY PŁK BOLESŁAW MOŚCICKI.

W sobotę 27 lipca na strzelnicy W sobotę 27 lipca na strzelnicy 
w Klonownicy odbył się Turniej w Klonownicy odbył się Turniej 
Strzelecki z okazji Święta 1 Pułku Strzelecki z okazji Święta 1 Pułku 
Ułanów Krechowieckich.Ułanów Krechowieckich.
Główne uroczystości w ramach Główne uroczystości w ramach 
tegorocznego Święta Pułkowego tegorocznego Święta Pułkowego 
odbyły się w Augustowie w niedzielę odbyły się w Augustowie w niedzielę 
28 lipca pod Patronatem Honorowym 28 lipca pod Patronatem Honorowym 
Prezydenta RP Andrzeja Dudy. Prezydenta RP Andrzeja Dudy. 
Organizatorem uroczystości był Powiat Organizatorem uroczystości był Powiat 
Augustowski, na czele ze Starostą Augustowski, na czele ze Starostą 
Piotrem RusieckimPiotrem Rusieckim i Wicestarostą  i Wicestarostą 
Wojciechem Jerzym SzczudłoWojciechem Jerzym Szczudło. . 

W obchodach wzięły udział poczty W obchodach wzięły udział poczty 
sztandarowe, Rodzina Krechowiecka sztandarowe, Rodzina Krechowiecka 
i Rodziny Żołnierzy AK, władze i Rodziny Żołnierzy AK, władze 
państwowe, samorządowe, żołnierze państwowe, samorządowe, żołnierze 
Wojska Polskiego, służby mundurowe, Wojska Polskiego, służby mundurowe, 
przedstawiciele różnych instytucji, przedstawiciele różnych instytucji, 
mieszkańcy i turyści. W uroczystości mieszkańcy i turyści. W uroczystości 
uczestniczyli w szczególności: uczestniczyli w szczególności: 
Barbara OkułaBarbara Okuła – Posłanka na Sejm RP,  – Posłanka na Sejm RP, 
reprezentująca reprezentująca Szymona HołownięSzymona Hołownię  
– Marszałka Sejmu RP, Posłowie na – Marszałka Sejmu RP, Posłowie na 
Sejm RP: Sejm RP: Adam AndruszkiewiczAdam Andruszkiewicz i  i 
Jarosław Zieliński,Jarosław Zieliński,  Maciej WąsikMaciej Wąsik –  – 

Poseł do Parlamentu Europejskiego:, Poseł do Parlamentu Europejskiego:, 
Jakub PerkowskiJakub Perkowski reprezentujący  reprezentujący 
Krzysztofa BosakaKrzysztofa Bosaka – Wicemarszałka  – Wicemarszałka 
Sejmu RP, Sejmu RP, Paweł WnukowskiPaweł Wnukowski – Radny  – Radny 
Województwa Podlaskiego, Województwa Podlaskiego, dr Marek dr Marek 
JedynakJedynak – Dyrektor Oddziału IPN w  – Dyrektor Oddziału IPN w 
Białymstoku oraz żołnierze Wojska Białymstoku oraz żołnierze Wojska 
Polskiego na czele z płk. Polskiego na czele z płk. Adamem Adamem 
KoniukiemKoniukiem – Zastępcą Szefa Sztabu  – Zastępcą Szefa Sztabu 
do spraw operacyjnych 16 Pomorskiej do spraw operacyjnych 16 Pomorskiej 
Dywizji Zmechanizowanej, płk. Dywizji Zmechanizowanej, płk. 
Mieczysławem Gurgielewiczem Mieczysławem Gurgielewiczem 
– Dowódcą 1 Podlaskiej Brygady – Dowódcą 1 Podlaskiej Brygady 
Obrony Terytorialnej, płk. Obrony Terytorialnej, płk. 

Krzysztofem ŚwiderskimKrzysztofem Świderskim –  – 
Dowódcą 14 Suwalskiego Pułku Dowódcą 14 Suwalskiego Pułku 
Przeciwpancernego oraz ppłk. Przeciwpancernego oraz ppłk. 
Markiem BiałobrzeskimMarkiem Białobrzeskim – Dowódcą  – Dowódcą 
1 Batalionu Czołgów Ułanów 1 Batalionu Czołgów Ułanów 
Krechowieckich.Krechowieckich.
W tym dniu uczestnicy uroczystości, W tym dniu uczestnicy uroczystości, 
mieszkańcy oraz turyści mogli również mieszkańcy oraz turyści mogli również 
obejrzeć ekspozycję współczesnego obejrzeć ekspozycję współczesnego 
sprzętu wojskowego oraz poznać sprzętu wojskowego oraz poznać 
bliżej działalność żołnierzy w ramach bliżej działalność żołnierzy w ramach 
pikniku militarnego.pikniku militarnego.

Red.Red.

Poczet sztandarowy i żołnierze 1 Batalionu Czołgów Ułanów 
Krechowieckich

Przemówienie Piotra Rusieckiego – Starosty Augustowskiego

Wręczenie Medali Pamiątkowych z okazji 25-lecia Powiatu 
Augustowskiego, od lewej: W. Szczudło, D. Kaszlej, A. Czerobska, 
P. Wnukowski, ppłk M. Białobrzeski, P. Rusiecki

Delegacja Żołnierzy Wojska Polskiego składa kwiaty i 
znicze pod pomnikami przy Kościele pw. Matki Boskiej 
Częstochowskiej Piknik wojskowy

Materiał na stronie został opublikowany zgodnie z zapisami umowy ze Starostwem Powiatowym w Augustowie
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W sobotę na strzelnicy w Klonownicy 
odbył się I Memoriał Strzelecki ppor. 
Juliana Wierzbickiego, a w Puszczy 
Augustowskiej w okolicach Nowinki 
zorganizowany został rajd rowerowy 
„Szlakiem Romana”, połączony z 
zajęciami edukacyjnymi.
W niedzielę uroczystości rozpoczęły 
się na augustowskim cmentarzu, 
gdzie na grobie Juliana Wierzbickiego 

złożono kwiaty i zapalono znicze. W 
kaplicy na cmentarzu w Szczebrze 
odprawiona została msza święta w 
intencji ppor. Juliana Wierzbickiego 
oraz poległych, pomordowanych 
i zmarłych żołnierzy oddziałów 
partyzanckich Obwodów Armii 
Krajowej Augustów i Suwałki. Po 
mszy świętej złożono kwiaty na 
grobach żołnierzy oddziału „Romana”. 

Następnie obok Urzędu Gminy 
Nowinka uroczyście został otwarty 
„Szlak Romana”, wytyczony w Puszczy 
Augustowskiej, prowadzący przez 
miejsca związane z działalnością 
Oddziału. Pod pomnikiem 
upamiętniającym osobę Juliana 
Wierzbickiego w Upustku, miała 
miejsce uroczystość patriotyczna 
związana z 80. rocznicą jego śmierci, 
podczas której żołnierze 1 Batalionu 
Zmechanizowanego im. 3 Pułku 
Szwoleżerów Mazowieckich im. 
płk. Jana Kozietulskiego, odczytali 
Apel Pamięci oraz oddali salwę 
honorową. Uroczystości zakończył II 
Bieg „Romana” przeprowadzony na 
symbolicznym dystansie 1944 m i 
grochówka przygotowana przez Koło 
Gospodyń Wiejskich w Nowince.
W obchodach wzięła udział bardzo 
liczna grupa mieszkańców gminy i 
przybyłych gości. Powiat Augustowski 
reprezentowali: Mieczysław 
Sobolewski – Wiceprzewodniczący 
Rady Powiatu i Waldemar Jedliński – 
Członek Zarządu Powiatu.

Red.

Uczczono ppor. Juliana 
Wierzbickiego 

ps. „Roman”

Wyniki rekrutacji do szkół średnich

W DNIACH 10-11 SIERPNIA NA TERENIE GMINY NOWINKA ORAZ 
NADLEŚNICTWA SZCZEBRA MIAŁY MIEJSCE UROCZYSTE OBCHODY 

80. ROCZNICY ŚMIERCI PPOR. JULIANA WIERZBICKIEGO, 
PS. „ROMAN”.

Kończą się wakacje i zbliża się 
nowy rok szkolny. Jest to ważny 
czas dla wszystkich uczniów, 
a w szczególności tych, którzy 
zmieniają szkołę i przechodzą 
na wyższy poziom edukacji. 
Powiat Augustowski jest organem 
prowadzącym dla szkół średnich. 
W tym roku pierwszą klasę w 
powiatowych szkołach rozpocznie 
277 uczniów. 

Jest to nietypowy rocznik, 
wyjątkowo nieliczny. Ze względu na 
wprowadzane kilka lat temu reformy 
edukacji, w tym roku ósme klasy 
skończyło znacznie mniej uczniów 
niż w ostatnich latach, w szkołach 
na terenie powiatu augustowskiego 

tylko 296 osób. Biorąc udział w 
procesie rekrutacji do szkół średnich, 
młodzi ludzie decydowali w jakich 
placówkach i jakich klasach chcieliby 
kontynuować naukę. Zarząd Powiatu 
podejmując decyzję o utworzeniu 
poszczególnych oddziałów, dołożył 
wszelkich starań, by jak najbardziej 
odpowiadały one oczekiwaniom 
uczniów.
W I Liceum Ogólnokształcącym 
utworzono dwie klasy: z 
rozszerzeniem biologii i języka 
angielskiego oraz do wyboru przez 
uczniów – chemii lub języka polskiego, 
a także z rozszerzeniem matematyki 
i geografii oraz do wyboru – języka 
angielskiego lub fizyki.
W  II Liceum Ogólnokształcącym 

DOCENIONO 
TALENT MŁODEJ 
SKRZYPACZKI

Kinga Kamińska, młoda 
skrzypaczka z Augustowa, 
uhonorowana została 
tegoroczną nagrodą Starosty 
Augustowskiego za osiągnięcia 
w dziedzinie twórczości 
artystycznej.
W 2019 roku ukończyła Państwową 
Szkołę Muzyczną I stopnia im. 
Emila Młynarskiego w Augustowie, 
a obecnie jest uczennicą nauki 
gry na skrzypcach w Państwowej 
Szkole Muzycznej II stopnia 
w Suwałkach. Mimo młodego 
wieku może się poszczycić 
znakomitymi osiągnięciami 
artystycznymi, zarówno na 
scenie krajowej, jaki zagranicznej. 
Nieustannie doskonali swój 
warsztat uczestnicząc w 
kursach, warsztatach i lekcjach 
mistrzowskich, m.in. w Europejskim 
Centrum Muzyki Krzysztofa 
Pendereckiego w Lustawicach, 
kursach skrzypcowych w 
Puławach. 
Zarząd Powiatu w Augustowie 
przyznał Kindze Kamińskiej 
nagrodę za szczególne osiągnięcia 
artystyczne uzyskane w 2024 roku, 
w szczególności pierwsze miejsce 
w międzynarodowym konkursie 
„International Youth Music 
Competitions Atlanta” w USA oraz 
wyróżnienie w międzynarodowym 
konkursie „International Violin 
Competition 2024” we Włoszech.

Red.

również powstaną dwa oddziały: 
z rozszerzonym językiem polskim, 
językiem angielskim oraz do wyboru – 
biologią lub wiedzą o społeczeństwie, 
a także z rozszerzoną matematyką, 
językiem angielskim oraz do wyboru 
przez uczniów – fizyką lub geografią.
Zdobycie poszukiwanego na rynku 
pracy i dobrze płatnego zawodu 
umożliwiają technika i szkoły 
branżowe. 
W Technikum Nr 1 w Augustowskim 
Centrum Edukacyjnym utworzone 
zostały klasy o profilu: technik 
hotelarstwa, technik handlowiec oraz 
klasa łączona technik informatyk i 
programista. 
W Branżowej Szkole I stopnia 
nr 1 w Augustowskim Centrum 

Edukacyjnym powstanie klasa 
kształcąca w zawodach kucharz oraz 
operator obrabiarek skrawających, 
a także dwie klasy wielozawodowe, 
do których przyjęci zostali chętni 
uczniowie, którzy przedstawili umowę 
z pracodawcą oraz zaświadczenie 
lekarskie. 
Natomiast w Zespole Szkół 
Technicznych nie powstanie w 
tym roku żadna klasa pierwsza. W 
związku z brakiem zainteresowania 
uczniów szkół podstawowych 
nauką w tej szkole, stawia to pod 
znakiem zapytania przyszłość jej 
funkcjonowania jako samodzielnej 
placówki edukacyjnej.

Red.

Materiał na stronie został opublikowany zgodnie z zapisami umowy ze Starostwem Powiatowym w Augustowie

Złożenie kwiatów i zapalenie zniczy na grobie ppor. Juliana Wierzbickiego
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Zarząd Powiatu powierzył obowiązki 
Dyrektora Szpitala

Adam Dębski jest doktorem ekonomii 
(Szkoła Główna Handlowa) i 
magistrem socjologii (Uniwersytet w 
Białymstoku). Ukończył także studia 
podyplomowe z zakresu zarządzania 
w sektorze publicznym (Wyższa 
Szkoła Europejska w Krakowie) oraz 
pozyskiwania funduszy europejskich 
(Politechnika Białostocka). Jest 
doświadczonym menedżerem. Jako 
dyrektor oddziałów Totalizatora 
Sportowego w Białymstoku (2016-
2024) i Lublinie (2017-2018) realizował 
innowacyjne projekty, mające na celu 
wzrost wartości spółki. Odpowiadał za 
rozwój sieci sprzedaży w związku ze 
zmianami na rynku, osiągając wysoką 
dynamikę przychodów. Z sukcesami 
realizował wdrożenie nowych 
produktów i kanałów sprzedaży. 
Ma doświadczenie w zakresie 
funkcjonowania systemu ochrony 
zdrowia, które zdobył jako dyrektor 
szpitala w Siemiatyczach (2015-2016) 
a także rzecznik prasowy Podlaskiego 
Oddziału Wojewódzkiego Narodowego 

Funduszu Zdrowia (2007-2015).
Posiada doświadczenie w zarządzaniu 
organizacjami w zakresie finansowym, 
produktowym, doświadczeń klientów 
oraz zasobów ludzkich, a także we 
wdrażaniu strategii marketingowych 
i analiz strategicznych. Jest 
autorem publikacji naukowych 
i wykładowcą akademickim w 
dziedzinie zarządzania i komunikacji 
marketingowej.
Współtworzył projekty edukacyjne i 
szkoleniowe upowszechniające wiedzę 
ekonomiczną, przedsiębiorczość 
społeczną i promocję zdrowia. 
W przeszłości był dziennikarzem 
sieci Radia Plus oraz Polskiego 
Radia Białystok. Zasiadał w radach 
programowych mediów publicznych 
(Polskiej Agencji Prasowej, Radia 
Białystok i TVP Białystok), w Radzie 
Nadzorczej PKS Nova w Białymstoku 
oraz Radzie Społecznej Wojewódzkiej 
Stacji Pogotowia Ratunkowego w 
Białymstoku.

Red.

DECYZJĄ ZARZĄDU POWIATU W AUGUSTOWIE, ADAM DĘBSKI OD 1 WRZEŚNIA BĘDZIE PEŁNIŁ OBOWIĄZKI DYREKTORA 
SAMODZIELNEGO PUBLICZNEGO ZAKŁADU OPIEKI ZDROWOTNEJ W AUGUSTOWIE. 

Materiał został opublikowany zgodnie z zapisami umowy ze Starostwem Powiatowym w Augustowie

Sprawa dojazdu do slipu była do 
tej pory nieuregulowana. Droga 
dojazdowa do tego miejsca była 
wcześniej niedostępna. Zdarzało się, że 
wodujący łodzie otrzymywali mandaty 
za korzystanie z tej drogi. Teraz nikt 

mandatu już nie dostanie. 

Legalny dostęp do Pompy: nowe 
miejsce dla wodniaków
-W ostatnich dniach lipca 
udostępniliśmy dojazd do miejsca 

zwanego potocznie Pompą. Sprawa 
pobytu turystów i mieszkańców w 
tym miejscu była nieuregulowana od  
wielu lat. Budziła wiele kontrowersji 
i konfliktów. W końcu udało nam 
się to załatwić. Przebrnęliśmy przez 
wszystkie sprawy proceduralne i 
obecnie Pompa jest już dostępna. 
Dojazd do niej jest legalny. Turyści 
i mieszkańcy mogą tu przebywać, 
ale muszą respektować regulamin. 
Zapraszamy do korzystania z nowo 
udostępnionego miejsca -mówi Adam 
Sieńko, nadleśniczy Nadleśnictwa 
Augustów.  

Minimalna infrastruktura 
turystyczna: co nowego na Pompie?
Nadleśnictwo Augustów przygotowało 
tam też miejsce rekreacyjno-
wypoczynkowe. Ustawione zostały 
drewniane ławeczki. 

Droga do Pompy nad jeziorem Białym dostępna

NADLEŚNICTWO AUGUSTÓW UDOSTĘPNIŁO DROGĘ DO SLIPU 
POMPA NAD JEZIOREM BIAŁYM. OPRÓCZ NOWEJ DROGI, TEREN 

ZOSTAŁ WZBOGACONY O STREFĘ REKREACYJNĄ Z DREWNIANYMI 
ŁAWKAMI, ZAPEWNIAJĄCĄ KOMFORT I WYGODĘ UŻYTKOWNIKOM. 

-Nadleśnictwo przygotowało 
minimalną infrastrukturę turystyczną. 
Ludzie korzystają z tego miejsca do 
slipowania łodzi, zatem postój jest tu 
krótki. Cieszymy się, że tak ważna 
sprawa dla wodniaków i wędkarzy 
została w końcu załatwiona -dodaje 
Adam Sieńko. 
Na terenie slipu obowiązuje regulamin. 
Osoby korzystające z tego miejsca 
są obowiązane do utrzymywania 
porządku na tym terenie, 
przestrzegania ciszy nocnej od 22.00 
do 6.00 i niespożywania alkoholu oraz 
innych środków odurzających. Postój 
samochodu może trwać do 15 minut, 
tyle co zwodowanie łodzi. 

Opinie mieszkańców i turystów: jak 
sprawdzają się nowe rozwiązania?
-Pomysł udostępnienia drogi i 
stworzenia miejsca rekreacyjnego jest 
bardzo dobry. Oby tylko przestrzegany 
był regulamin, szczególnie w kwestii 15 
minutowego postoju, który wystarczy 
akurat na wjechanie samochodem, 
zeslipowanie łodzi i odjechanie stąd. 
Dobrze, że tu ludzie mogą przyjść, 
posiedzieć. Jest tu naprawdę fajnie 
-mówi nam spotkany na miejscu 
wędkarz. 

Beata Perzanowska 

Obecnie Pompa 
jest już dostępna. 
Dojazd do niej jest 
legalny. Turyści i 
mieszkańcy mogą 
tu przebywać, ale 
muszą respektować 
regulamin
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Dowiedzieliśmy się, że władze 
Augustowa nie wyraziły zgody 
na zawieszenie na słupach 
informacyjnych plakatów promujących 
imprezę sportową na Netcie.

Miasto nie wyraziło zgody
-Skoki na nartach wodnych to impreza, 
która odbywa się w Augustowie od 
blisko czterdziestu lat. Oprócz naszego 
miasta skoki nocne odbywają się tylko 
w Wielkiej Brytanii i USA. Miasto jest 
dysponentem słupów reklamowych, 
które powinny być wykorzystywane 

do informowania mieszkańców i 
turystów o różnych wydarzeniach. 
Organizatorem zawodów był 
Augustowski Klub Sportowy Sparta, 
który dostał zakaz umieszczania 
plakatów na słupach reklamowych. 
Klub musi pozyskać sponsorów, a 
później przedstawić raport, gdzie 
informuje o wykorzystaniu ich logo. Na 
podstawie tegoż raportu klub ubiega 
się o przyznanie kolejnych środków 
na różne imprezy. Przez działania 
miasta jest to utrudnione -mówił radny 
opozycyjny, Rafał Harasim.

-Jest to tym bardziej dziwne, 
bo mieszkańcy Augustowa 
współfinansowali ten konkurs przez 
środki z budżetu miasta. Burmistrz 
objął wydarzenie honorowym 
patronatem. Nie wiem, czy burmistrz 
wstydził się później tego patronatu. 
Konkurs promował walory turystyczne 
Augustowa i narciarstwo wodne, czyli 
m.in. największą atrakcję turystyczną 
miasta w postaci wyciągu nart 
wodnych. Jednocześnie zabroniono 
informowania o tym projekcie. 
Przykrym jest też to, że był to memoriał 
pamięci Zygmunta Kowalika, bardzo 
zasłużonego augustowianina, 
założyciela WOPR i pierwszych po 
wojnie klubów sportowych, prekursora 
kajakarstwa, narciarstwa wodnego w 
mieście -dodał Rafał Harasim, radny z 
Koalicji Obywatelskiej.

Doszło do nieporozumienia

Podczas dyskusji na sali urzędu 
miasta nie było Filipa Chodkiewicza, 
urzędnika nadzorującego miejski 
wydział promocji. Dlatego do 
komentarza odniósł się drugi 
zastępca burmistrza, Sławomir 
Sieczkowski. Przekonywał, że 
sytuacja zreferowana przez radnego 
była nieporozumieniem. Zauważył 
między innymi, że miasto zamieściło 
wydarzenie w kalendarzu imprez, 
publikowało posty na stronach 
internetowych. Sieczkowski pochwalił 
też sam konkurs.
Rafał Harasim ripostował, że w 
kalendarzu imprez jest wiele pozycji 
i nie wszyscy mieszkańcy zechcą 
analizować każdą z nich. Radny KO 
przypomniał, że w kalendarzu nie 
było też zawartych szczegółów, takich 
jak np. godzin poszczególnych faz 
konkursu. Kuluarowe teorie o kłopocie 
przypominają, że prezes AKS Sparty 
Zdzisław Sadowski udzielił przed 
drugą turą wyborów na burmistrza 
poparcia Andrzejowi Zarzeckiemu. 
Czy to jest źródłem zaskakującego 
braku zgody?

Bartosz Lipiński

Nieporozumienie czy 
brak dobrej woli?

Lotto Netta Cup 2024 -wyniki

POD KONIEC LIPCA W AUGUSTOWIE ODBYŁY SIĘ ZAWODY W 
SKOKACH NA NARTACH WODNYCH LOTTO NETTA CUP, KTÓRYCH 
ORGANIZATOREM BYŁ AUGUSTOWSKI KLUB SPORTOWY SPARTA. 

KLUB ZDOBYŁ M.IN. DOFINANSOWANIE Z BUDŻETU WOJEWÓDZTWA 
PODLASKIEGO. PODCZAS LIPCOWEJ SESJI RADY MIEJSKIEJ 

USŁYSZELIŚMY O ZASKAKUJĄCYM PROBLEMIE, CZYLI ODMOWIE 
MIASTA NA ZAWIESZENIE PLAKATÓW. 

W słoneczny, lipcowy weekend 
nad rzeką Nettą odbyła się 
kolejna edycja Lotto Netta Cup 
2024. Zawodnicy i zawodniczki o 
różnym poziomie zaawansowania 
i wieku oddawali skoki na 
nartach wodnych za motorówką, 
osiągając odległości od kilkunastu 
do kilkudziesięciu metrów. 
Odbyły się skoki dzienne oraz 
nocne. Tłumnie zebrani ludzie 
kibicowali i gratulowali wszystkim 
zawodnikom. 

Najdłuższy skok wśród kobiet oddała 
Dominika Cyl (SPARTA Augustów) 
o długości 29,8m. Wśród mężczyzn 
skokiem o długości 44,3m może 
pochwalić się Erwin Zawadzki ze 
SPARTY Augustów.

Zuzanna Hanysz

Oto podium zawodów (oprac. Adrian 
Skubis, motorowodniacy.org):
"Lotto Netta Cup" Memoriał Zygmunta 
Kowalika (kategoria Open Kobiety 
-skoki dzienne):
1. Dominika Cyl (SPARTA Augustów)
2. Zuzanna Polkowska (MOS Augustów)
2. Gabriela Koszycka (SPARTA Augustów)
3. Oliwia Janik (ZEFIR Bytom)
"Lotto Netta Cup" Memoriał Zygmunta 
Kowalika (kategoria Open Mężczyźni 
-skoki dzienne):
1. Erwin Zawadzki (SPARTA Augustów)
2. Jakub Siedlarski (ZEFIR Bytom)
3. Bartosz Pieczonka (ZEFIR Bytom)
"Lotto Netta Cup" Memoriał Konrada i 
Tomasza Rumińskich (kategoria Open 
Mężczyźni -skoki nocne) 
1. Erwin Zawadzki (SPARTA Augustów)
2. Jakub Siedlarski (ZEFIR Bytom)
3. Bartosz Pieczonka (ZEFIR Bytom)

MIKOŁAJ WALULIK 
Z AUGUSTOWA 
Z KOLEJNYMI 
MEDALAMI!

W weekend, 3-4 sierpnia w 
Bydgoszczy odbywały się 39. 
Młodzieżowe Mistrzostwa Polski 
w kajakarstwie klasycznym 
oraz 13. Mistrzostwa Polski 
w Parakajakarstwie. W 
tych pierwszych brał udział 
augustowianin Mikołaj Walulik, 
niegdyś trenujący w Sparcie 
Augustów. Zdobył on aż 
trzy medale. Kolejny sukces 
zawodnika Andrzeja Siemiona.
Zawodnik Polskiej Młodzieżowej 
Kadry Narodowej podczas 
Młodzieżowych Mistrzostw Polski 
zdobył aż trzy brązowe krążki w 
kategoriach: K1 500m, K1 200m 
oraz K4 500m. Ostatni medal 
wywalczył razem z Marcinem 
Nowackim, Mateuszem Pietrzakiem 
i Jackiem Piechem. Są to kolejne 
sukcesy młodego zawodnika. 
-Chciałbym podziękować stoczni 
Balt Yacht za pomoc w moim 
rozwoju oraz trenerowi Andrzejowi 
Siemionowi za nieocenione 
wsparcie -komentuje Mikołaj 
Walulik.

Zuzanna Hanysz
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Poseł Krzysztof Truskolaski nie 
ukrywa, że przyczynił się do 
osiągnięcia sukcesu swojej partii 
w sejmiku. Deklaruje także, że 
mieszkańcy zauważą zmianę w 
stosunku do poprzedniej kadencji.
-Udało nam się wybrać nowego 
marszałka województwa podlaskiego, 
Łukasza Prokoryma z Platformy 
Obywatelskiej. Jestem z tego 
niesamowicie dumny z uwagi na 
to, że prowadziłem te negocjacje i 
udało się doprowadzić je do końca. 
Co zamierzamy zmienić? Chcemy, 
aby nasze województwo rozwijało 
się równomiernie. Środki i dotacje 
nie będą rozdawane „po uważaniu”, 
lecz dla wszystkich według 
zapotrzebowania. Nie może być tak, że 
burmistrz lub wójt mający legitymację 
PiS dostaje większą dotację, a włodarz 
z legitymacją PO bądź będący 
bezpartyjny otrzymuje mniejsze 
wsparcie. Gminy i powiaty będą 
rozwijać się równomiernie -twierdzi 
poseł.

Produkty lokalne będą lepiej 
promowane
-Były to rozmowy o przyszłości 
województwa, o nowej i lepszej 
wizji naszego obszaru. Udało nam 
się przekonać szesnastu radnych, 
że można inaczej zarządzać 
województwem i m.in. można 
promować je na zewnątrz. Podczas 
ostatniej kampanii samorządowej 
pojawiło się wiele bilbordów z panem 
marszałkiem Arturem Kosickim 
(byłym marszałkiem województwa z 
PiS -przyp.), promujących podlaskie 
produkty lokalne. Te bilbordy były 
w naszym województwie, a przecież, 
aby przynieść efekt promocyjny, 
powinny znaleźć się poza jego 

Nowe władze 
województwa, a 

perspektywy Augustowa

ZMIANA WŁADZY W SEJMIKU WOJEWÓDZTWA PODLASKIEGO 
ZOSTAŁA OKREŚLONA „SENSACJĄ” PRZEZ OGÓLNOPOLSKIE MEDIA. 
JAK WPŁYNIE TO NA RZECZYWISTOŚĆ AUGUSTOWA? O KULISACH 

TEJ SYTUACJI ROZMAWIALIŚMY Z PANEM KRZYSZTOFEM 
TRUSKOLASKIM, CZYLI SZEFEM PODLASKICH STRUKTUR PO.

granicami. Szesnastu radnych 
uznało, że nasza wizja im się bardziej 
podoba -relacjonuje poseł Krzysztof 
Truskolaski.

Czy Krzysztof Jurgiel odegrał jakąś 
rolę?
Po zmianie władzy w podlaskim 
sejmiku politycy ze środowiska 
Prawa i Sprawiedliwości wiele uwagi 
poświęcili Krzysztofowi Jurgielowi, 
byłemu prominentnemu działaczowi 
PiS. Pojawiły się spekulacje i tezy 
jakoby Jurgiel odegrał jakąś rolę 
w dokonanych zmianach, przez co 
został zawieszony w prawach członka 
partii, a finalnie sam zrezygnował z 
członkostwa. Truskolaski dementuje te 
pogłoski. Twierdzi, że Jurgiel nie brał 
w tym udziału.
-Z Krzysztofem Jurgielem 
rozmawiałem może raz w życiu, chyba 
siedem lat temu. Nie mamy z sobą 
zupełnie żadnego kontaktu. Pan Jurgiel 
nie jest człowiekiem z mojej bajki 
politycznej i nie uczestniczył w tych 
rozmowach -dodał poseł oraz lider 
podlaskiej Platformy Obywatelskiej.

Kooperacja z samorządem 
augustowskim
Zapytaliśmy posła, czy możliwa 
jest bliższa współpraca jego partii z 
władzami Augustowa. Taki scenariusz 
związany jest z tym, że premierem i 
marszałkiem województwa są osoby 
z PO.
-Na razie nasza partia jest w 
opozycji do obecnego burmistrza. 
Ale wolałbym się skupić na tym, 
że jest piękna pogoda, mieszkańcy 
oraz turyści mogą wypoczywać w 
Augustowie -ocenił poseł.

Bartosz Lipiński

Czytelniczka dziękuje panu 
Karolowi Chodkiewiczowi
List do redakcji

Wielkie uznanie i szacunek dla Pana 
Karola Chodkiewicza, st. spec. ds. 
edukacji leśnej społeczeństwa, za 
wkład włożony w obchody 100-lecia 
Lasów Państwowych, 13 lipca w 
Parku Miejskim w Augustowie. 
Uczestniczyłam kilkukrotnie w 
imprezach Nadleśnictwa Augustów i 
Pan Karol zachwyca mnie stopniem 
wiedzy fachowej i podejściem 
do ludzi w różnym wieku. Moim 
najważniejszym spostrzeżeniem było 
jego podejście do niepełnosprawnej 
dziewczynki, uczestniczącej w 
hipoterapii na drewnianej atrapie 
konia. Widziałam, ile trudu i 
umiejętności wykazał Pan Karol 
pomagając dziewczynce wejść 
na wspomnianą atrapę. Babcia 
dziewczynki nie zdawała sobie 

sprawy, ile przyjemności sprawi to 
jej wnuczce, a Pan Karol pokonał 
różne trudności. Przejęłam się 
widząc tę sytuację, ponieważ kilka 
tygodni wcześniej, przy innej okazji 
jedna z osób pomagających wejść 
na żywego konia popełniła błąd, co 
skończyło się upadkiem i zerwaniem 
ścięgna w lewej nodze. Dlatego 
wyrażam wielki szacunek i uznanie 
Panu Karolowi Chodkiewiczowi za 
wkład włożony w dawanie wielkiej 
radości i przyjemności z wejścia na 
atrapę konia, co umożliwiło zrobienie 
zdjęcia nawet z lancą. To miła i 
służebna funkcja dla ludzi. Jeszcze 
raz wielkie uznanie i szacunek.

Uczestniczka obchodów 100-lecia 
Lasów Państwowych (imię i 

nazwisko znane redakcji)

Organizatorem marszu była Polska 
Organizacja Wojskowa 
-Marsz odbył się tradycyjnie w drugiej 
połowie sierpnia dla upamiętnienia 
powstańców sejneńskich, żołnierzy 
Polskiej Organizacji Wojskowej, 
którzy walczyli o niepodległość Ziemi 
Sejneńskiej i Suwalsko -Augustowskiej 
w latach 1918-1919. Kulminacją tej 
walki było same Powstanie Sejneńskie, 
które trwało od 23 do 28 sierpnia 1919 
roku -mówi płk. Piotr Augustynowicz, 
komendant Polskiej Organizacji 
Wojskowej. 

Marsz przez miejsca pamięci 
Powstania Sejneńskiego – od Ełku 
do Suwałk
15 żołnierzy POW przemierzało 
codziennie od 10 do 30 km i 
odwiedzało ważne historycznie 
miejsca regionu, związane z 
Powstaniem Sejneńskim. 
-Maszerowało się bardzo dobrze 
chociaż nie brakowało problemów 
na trasie. Nie myśleliśmy o 
trudnościach tylko o pozytywnych 
aspektach marszu. Podczas marszu 
poznawaliśmy historię powstania 
-mówią żołnierze POW: Jakub Bilski i 
Piotr Nowik z Białegostoku. 

Hołd Marszałkowi Piłsudskiemu
W augustowskiej uroczystości 
pod pomnikiem Marszałka Józefa 
Piłsudskiego wzięli udział: protektor 
honorowy marszu Aleksander Putra, 
wnuk Aleksandra Putry założyciela 
POW na Suwalszczyźnie i pierwszego 
posła tych ziem w odrodzonej Polsce, 
Janusz Borysewicz, były dyrektor 
nieistniejącego już Gimnazjum nr 1 
im. Marszałka Józefa Piłsudskiego 
w Augustowie oraz przedstawiciel 
Instytutu Pileckiego w Augustowie. 

Beata Perzanowska 

XII Marsz Szlakiem 
Powstania Sejneńskiego

OD 18 DO 27 SIERPNIA NA TERENIE AUGUSTOWSZCZYZNY, 
SUWALSZCZYZNY I SEJNEŃSZCZYZNY ODBYŁ SIĘ XII MARSZ 

SZLAKIEM POWSTANIA SEJNEŃSKIEGO. TRASA MARSZU WIODŁA 
OD EŁKU PRZEZ BARGŁÓW KOŚCIELNY, AUGUSTÓW, MAĆKOWĄ 
RUDĘ, GIBY, SEJNY, BERŻNIKI, SUMOWO, STARY FOLWARK DO 
SUWAŁK. W PONIEDZIAŁEK, 19 SIERPNIA UCZESTNICY MARSZU 

ZŁOŻYLI HOŁD MARSZAŁKOWI JÓZEFOWI PIŁSUDSKIEGO POD JEGO 
POPIERSIEM W AUGUSTOWIE.

Trasa marszu wiodła od Ełku przez Bargłów 
Kościelny, Augustów, Maćkową Rudę, Giby, 
Sejny, Berżniki, Sumowo, Stary Folwark do 
Suwałk. 
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Temat Przesmyku Suwalskiego 
nabrał olbrzymiego rozgłosu po 
wypowiedziach Jacka Sasina i 
złowrogich określeniach naszego 
obszaru, jako „najniebezpieczniejszego 
obecnie miejsca na świecie”. 
O problemy przedsiębiorców 
zapytaliśmy goszczącego w 
Augustowie Krzysztofa Truskolaskiego 
z Platformy Obywatelskiej, 
reprezentującego w polskim 
parlamencie województwo podlaskie. 
Nasz rozmówca 
powiedział, że 
podejmuje działania na 
rzecz promocji turystyki 
w Augustowie.

Specjalny program 
promocyjny
Parlamentarzysta 
relacjonuje, że rząd 
premiera Donalda Tuska 
ma świadomość trudnej 
sytuacji mieszkańców 
oraz przedsiębiorców z 
naszego regionu, dlatego 
przygotowywany jest 
specjalny program promocyjny 
województwa podlaskiego. Jego 
celem będzie zdeterminowanie 
turystów do odwiedzenia między 
innymi Augustowszczyzny jako 
miejsca atrakcyjnego pod względem 
turystycznym i wypoczynkowym, na 
którym nie występują nadzwyczajne 
zagrożenia.
-Teren Przesmyku Suwalskiego i 
cały pas przygraniczny jest teraz 
narażony na straty, ponieważ turyści 
nie czują się tutaj bezpiecznie. Ale 
w województwie podlaskim jest 
bezpiecznie, dlatego zapraszamy tu 

mieszkańców. Wprowadzamy program 
promocyjny. Chcemy promować 
nasze województwo w całej Polsce 
i Europie, aby pokazać turystom, że 
tutaj jest bezpiecznie i można znaleźć 
tu dobry odpoczynek. Pracujemy 
nad kolejnymi krokami. Niedawno 
miałem spotkanie z ministrem sportu 
i turystyki Sławomirem Nitrasem, 
a także wiceministrem Piotrem 
Borysem. Rozmawialiśmy z lokalnymi 
organizacjami turystycznymi i 

szukaliśmy pomysłów 
na wsparcie 
przedsiębiorców. Oni 
nie oczekują dziś tarcz 
osłonowych, tylko 
chcą pracować i móc 
zarabiać. Chcemy 
im to maksymalnie 
umożliwić -skomentował 
parlamentarzysta 
Krzysztof Truskolaski.

W Augustowie jest 
bezpiecznie
-Program promocyjny 
zakłada przekazanie 

ponad miliona złotych na promocję 
turystyki w województwie podlaskim 
w ogólnopolskich i zagranicznych 
mediach. Chcemy, żeby wszyscy 
mieszkańcy Polski i Europy 
dowiedzieli się o tym, że w naszym 
województwie jest po pierwsze 
pięknie, po drugie bezpiecznie, a 
po trzecie gościnnie. Serdecznie 
zapraszam wszystkich mieszkańców 
naszego kraju do Augustowa 
-zachęcał szef podlaskiej PO Krzysztof 
Truskolaski.

Bartosz Lipiński

Warto przyjechać do 
Augustowa 

Jest tu bezpiecznieJest tu bezpiecznie

TEMAT PRZESMYKU SUWALSKIEGO W REALNY SPOSÓB ODBIJA 
SIĘ NA FUNKCJONOWANIU LOKALNYCH PRZEDSIĘBIORCÓW 
Z BRANŻY TURYSTYCZNEJ. CZĘŚĆ TURYSTÓW MA OBAWY 

PRZED PRZYJAZDEM DO AUGUSTOWA. POSŁOWIE Z NASZEGO 
WOJEWÓDZTWA PODKREŚLAJĄ, ŻE W AUGUSTOWIE JEST 

BEZPIECZNIE. POMÓC MA SPECJALNY PROGRAM PROMOCYJNY.

Chcemy, żeby wszyscy 
mieszkańcy Polski i 
Europy dowiedzieli się 
o tym, że w naszym 
województwie jest po 
pierwsze pięknie, po 
drugie bezpiecznie, a po 
trzecie gościnnie.

Jaworski porównuje zastępcę 
burmistrza Filipa Chodkiewicza 
do chłopskiego filozofa

Rząd premiera 
Donalda Tuska 
ma świadomość 
trudnej sytuacji 
mieszkańców oraz 
przedsiębiorców z 
naszego regionu.

Jaworski poprosił naszą redakcję o 
możliwość udzielenie uściślającego 
komentarza. Twierdzi bowiem, że 
chciał kontynuować przemowę na 
sesji, ale nie dostał takiej możliwości. 
Nie zamierzał obrazić mieszkańców 
wsi, ma do nich wielki szacunek, 
a barwną wypowiedzią odnósł się 
wyłącznie do poczynań rządzących 
miastem. Tłumaczy, iż posłużył się 
znanym porzekadłem. Doprecyzował, 
iż porównuje zastępcę burmistrza 
Filipa Chodkiewicza do chłopskiego 
filozofa.
-Podczas mojego wystąpienia na sesji 
rady miejskiej wszyscy radni zgodzili 
się, iż przysłowia i powiedzenia są 
mądrością narodu. Dla zobrazowania 
działań naszych włodarzy, użyłem 
przysłowia: „Osoba z wiochy wyjdzie, 
ale wiocha z niej nigdy”. Zarzucono 
mi, iż obrażam tym mieszkańców 
wsi. Mając powyższe na uwadze 
wyjaśniam, że jestem pełen szacunku 
do mieszkańców wsi, bardzo dobrze 
oceniam współpracę z gminami 
wiejskimi -twierdzi Jaworski.

Jaworski o chłopskim filozofie
-Cenię i szanuję ich za pragmatyzm, 
rozsądek w działaniu i wiele innych 
przymiotów, za ich tzw. „chłopski 
rozum”. Doskonale potrafili sobie 
radzić w czasach pańszczyzny, sanacji, 
komuny i doskonale radzą w czasach 
Unii. To, że mieszkają na wsi jest 
ich wyłączną sprawą i ich prawem 
wyboru. Natomiast wypowiedź moja 
skierowana była do „chłopskich 
filozofów”, którzy robią wiochę w 
mieście. Tyle i tylko tyle -podkreśla 
znany w mieście działacz społeczny.

-Jeden z urażonych moją 
wypowiedzią użył w moją stronę 
pytania: „Ciekawe, skąd sam tu się 
wziął?”. Służę odpowiedzią. Jestem z 
miasta, ale w dzieciństwie wakacje 
spędzałem u mojej kochanej śp. 
babci na wsi. I proszę mi wierzyć, 
doskonale wiem, czym jest słoma i 
co to jest gnój. Doskonale się również 
orientuję w różnych rodzajach 
buraków występujących w naszym 
mikroregionie, wiem jak z nimi 
postępować -Tadeusz Jaworski 
uzasadnił swojskie wystąpienie.

Bartosz Lipiński

Mieszkaniec 
tłumaczy swoje 

słowa o „wiosze”
NA PRZEDWAKACYJNEJ SESJI GŁOS ZABRAŁ TADEUSZ JAWORSKI. 

PREZES STOWARZYSZENIA INICJATYW SPOŁECZNYCH „INTEGRACJA” 
I PRZEDSIĘBIORCA DZIAŁAJĄCY W RAMACH SPÓŁDZIELNI SOCJALNEJ 

NIE SZCZĘDZIŁ KRYTYCZNYCH UWAG RZĄDZĄCYM. JAWORSKI 
OKRASIŁ SWOJE PRZEMÓWIENIE SŁOWAMI: „OSOBNIK Z WIOCHY 

WYJDZIE, ALE WIOCHA Z NIEGO NIGDY”. DZISIAJ TŁUMACZY SWOJĄ 
WYPOWIEDŹ.
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27-28 lipca w Augustowie odbyły się 
Mistrzostwa Polski w Narciarstwie 
Wodnym za motorówką w 
konkurencji Slalom i Skoki. Zawody 
zostały przeprowadzone na zatoce 
Jeziora Białego. Organizatorami 
byli: Polski Związek Motorowodny 
i Narciarstwa Wodnego oraz 
Województwo Podlaskie, z którego 
środków mistrzostwa zostały 
współfinansowane. Partnerem 
wspierającym wydarzenie był 
KGHM Polska Miedź S.A. 

W konkurencjach slalom i skoki udział W konkurencjach slalom i skoki udział 
wzięło ponad 70 zawodników w wzięło ponad 70 zawodników w 
różnych grupach wiekowych. Zawody różnych grupach wiekowych. Zawody 
odbyły się w kategoriach: U14, U17, U21, odbyły się w kategoriach: U14, U17, U21, 
Open i O35. W wyżej wymienionych Open i O35. W wyżej wymienionych 
kategoriach mogliśmy oglądać zarówno kategoriach mogliśmy oglądać zarówno 
kobiety jak i mężczyzn. kobiety jak i mężczyzn. 
W mistrzostwach udział wzięli W mistrzostwach udział wzięli 
sportowcy reprezentujący różne polskie sportowcy reprezentujący różne polskie 
kluby sportowe: AKS Sparta, UKS kluby sportowe: AKS Sparta, UKS 
Akademia Augustów, MOS Augustów, Akademia Augustów, MOS Augustów, 
Szczeciński Klub Nart Wodnych SKI-Szczeciński Klub Nart Wodnych SKI-
LINE, Sportowy Klub Narciarstwa LINE, Sportowy Klub Narciarstwa 
Wodnego SUNAL z Przyjezierza, Wodnego SUNAL z Przyjezierza, 
Klub Nart Wodnych Jaworzno, Klub Klub Nart Wodnych Jaworzno, Klub 
Sportowy ZEFIR z Bytomia, Warszawski Sportowy ZEFIR z Bytomia, Warszawski 
SKI RIDE, UKS NA-WA Suwałki oraz SKI RIDE, UKS NA-WA Suwałki oraz 
XSKI Gliwice. XSKI Gliwice. 

Zuzanna Hanysz

Wyniki tegorocznych mistrzostw: 

SLALOM
Kategoria Open (kobiety):
1. Szafrańska – Rolak Justyna (SKIRIDE 
Warszawa) 
2. Rolak Maria (SKIRIDE Warszawa) 
3. Jaroszewska Izabela (SUNAL 
Przyjezierze) 

AUGUSTOWIANIN 
WICEMISTRZEM 
ŚWIATA W 
KAJAKARSTWIE
Pochodzący z Augustowa Mikołaj 
Walulik reprezentował Polskę 
w World University Champions 
Canoe Sports - Akademickich 
Mistrzostwach Świata, które odbyły 
się w portugalskiej miejscowości 
Montemor-o-Velho. Zdobył tam 
brązowy medal. 
Mikołaj startował w najbardziej 
prestiżowych dystansach w wyścigach 
jedynek. W K1 500  był trzeci. W tej 
konkurencji wygrał Węgier B. Kollek, 
a drugi był Włoch A. Spadacini. W 
finałowym biegi Mikołaj pokonał 
między innymi zawodników z 
Danii, Słowacji, Portugalii, Niemiec i 
Hiszpanii, reprezentujących potęgi 
w kajakarstwie, a łącznie na tym 
dystansie startowało kilkudziesięciu 
kajakarzy.  Z kolei w wyścigu K1 200 
„nasz” zawodnik był czwarty. Do 
medalu zabrakło bardzo niewiele. 
Niewątpliwie był to bardzo udany 
start byłego kajakarza augustowskiej 
Sparty, startującego obecnie w 
barwach Posnanii Poznań. Trenerem 
Mikołaja Walulika, oprócz trenerów 
kadry,  jest  legenda augustowskich 
kajakarzy Andrzej Siemion. Firmą 
wspierającą naszego zawodnika 
jest stocznia BALT-Yacht Państwa 
Kozłowskich w Augustowie. 
Brawo Mikołaj! 
Szacunek dla Pana Andrzeja Siemiona 
i podziękowanie za wsparcie tak 
utalentowanego zawodnika dla BALT 
Yachtu. 

Krzysztof Andruszkiewicz

REKORDZISTA 
MIAŁ PRAWIE 3 
PROMILE 
Podczas akcji „Trzeźwy 
Poranek” na drogach powiatu 
augustowskiego policjanci 
ujawnili aż sześciu nietrzeźwych 
kierowców, w tym trzech 
kierujących jednośladami. 
„Rekordzistą” okazał się 
38-latek, który kierował 
rowerem mając w organizmie 
blisko 3 promile alkoholu. 
Policjanci sprawdzali trzeźwość 
kierowców w wyznaczonych 
punktach kontrolnych. Ujawnili 
trzech nietrzeźwych kierujących 
jednośladami. Rekordzistą okazał 
się 38-latek, który poruszał się 
rowerem mając w organizmie 
blisko 3 promile alkoholu. 
Nietrzeźwi otrzymali mandaty 
w wysokości po 2.500 złotych 
każdy. Funkcjonariusze zatrzymali 
również trzech kierujących 
samochodami osobowymi 
będących w stanie nietrzeźwości. 
Każdy z nich miał blisko promil 
alkoholu w organizmie. 

Oprac. B. Perzanowska, na 
podstawie KPP Augustów 

Kategoria Open (mężczyźni):
1. Kowalczyk Krzysztof (ZEFIR Bytom) 
2. Bernatowicz Tomasz (SKILINE 
Szczecin)
3. Kazek Dawid (ZEFIR Bytom) 
Kategoria U14 (dziewczęta):
1. Bernatowicz Katarzyna (SKILINE 
Szczecin)
2. Bernatowicz Agnieszka (SKILINE 
Szczecin)
3. Drewiczewska Lena (XSKI Gliwice) 
Kategoria U14 (chłopcy):
1. Drewiczewski Jakub (ZEFIR Bytom)
2. Bernatowicz Borys (SPARTA 
Augustów) 
3. Kulikowski Kornel (SPARTA 
Augustów) 
Kategoria U17 (dziewczęta):
1. Rolak Maria (SKIRIDE Warszawa)
2. Cyl Dominika (SPARTA Augustów)
3. Szumańska Emilia (ZEFIR Bytom)
Kategoria U17 (chłopcy):
1. Klukowski Kacper (MOS Augustów)
2. Zieliński Filip (KNW Jaworzno) 
3. Solecki Jakub (MOS Augustów) 
Kategoria U21 (kobiety):

Mistrzostwa Polski w Narciarstwie 
Wodnym za Motorówką w 
konkurencji Slalom i Skoki 2024

W konkurencjach 
slalom i skoki udział 
wzięło ponad 70 
zawodników w różnych 
grupach wiekowych. 

1. Piątek Maja (SPARTA Augustów)
2. Koszycka Gabriela (SPARTA 
Augustów) 
3. Janik Oliwia (ZEFIR Bytom) 
Kategoria U21 (mężczyźni):
1. Szumański Ksawery (ZEFIR Bytom) 
2. Domaszewski Igor (SPARTA 
Augustów) 
3. Stepaniuk Igor (MOS Augustów)
Kategoria O35 (kobiety):
1. Szafrańska – Rolak Justyna 
(SKIRIDE Warszawa)
Kategoria O35 (mężczyźni):
1. Bernatowicz Tomasz (SKILINE 
Szczecin)
2. Rytko Dariusz (SKIRIDE Warszawa)
3. Pieczonka Bartosz (ZEFIR Bytom)

SKOKI
Kategoria Open (kobiety): 
1. Polkowska Zuzanna (MOS Augustów) 
2. Cyl Dominika (SPARTA Augustów)
3. Koszycka Gabriela (SPARTA 
Augustów) 
Kategoria Open (mężczyźni):
1. Zawadzki Erwin (SPARTA Augustów)
2. Siedlarski Jakub (ZEFIR Bytom)
3. Pieczonka Bartosz (ZEFIR Bytom) 
Kategoria U14 (dziewczęta):
1. Olejnik Zofia (MOS Augustów)
2. Zamykal Lena (ZEFIR Bytom)
3. Kopiczko Aleksandra (SPARTA 
Augustów)
Kategoria U14 (chłopcy):
1. Drewiczewski Jakub (ZEFIR Bytom)
2. Śleszyński Maksymilian (SPARTA 
Augustów)
Kategoria U17 (dziewczęta):
1. Cyl Dominika (SPARTA Augustów)
2. Szumańska Emilia (ZEFIR Bytom)
3. Witek Roksana (ZEFIR Bytom)
Kategoria U17 (chłopcy):
1. Klukowski Kacper (MOS Augustów)
2. Solecki Jakub (MOS Augustów) 
3. Zieliński Filip (KNW Jaworzno) 
Kategoria U21 (kobiety):
1. Koszycka Gabriela (SPARTA 
Augustów) 
2. Janik Oliwia (ZEFIR Bytom) 
Kategoria U21 (mężczyźni):
1. Szumański Ksawery (ZEFIR Bytom) 
2. Domaszewski Igor (SPARTA 
Augustów) 
3. Ułanowicz Kacper (MOS Augustów)
Kategoria O35 (mężczyźni):
1. Pieczonka Bartosz (ZEFIR Bytom)

Gratulujemy medalistom wygranej 
i wszystkim zawodnikom zaciętej 
rywalizacji!
Zawody zostałe objęte Honorowym 
Patronatem Marszałka Województwa 
Podlaskiego. 

Podczas wyczerpującej rywalizacji 
sportowców wspierała Augustowianka 
–producent wody mineralnej w 
Augustowie. 
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Hulajnogi elektryczne to prawdziwy 
hit komunikacyjny ostatnich lat. 
Dla jednych to świetna zabawa i 
komfort, dla innych udręka. Dlaczego? 
Wszystko przez sposób porzucania 
tych pojazdów. Oczywiście problem 
nie dotyczy tylko naszego miasta. 
Bywa, że hulajnogi utrudniają 
zwykłe, bezkolizyjne przejście 
chodnikiem. Zdarzają się też sytuacje 
odnajdywania wypożyczanych 
pojazdów chociażby w krzakach, 
na posesjach. Przemieszczając się 
miastem można spotkać takie pojazdy 
niemalże wszędzie. Na tę sprawę, na 
niedawnej sesji rady miasta, zwracał 
uwagę radny Koalicji Obywatelskiej.

Coraz bardziej uciążliwe zjawisko
-Myślę, że wszyscy mieszkańcy 
Augustowa widzą na co dzień 
błąkające się i porozrzucane po 
całym mieście hulajnogi. Wydaje się, 
że odbywa się to bez jakiejkolwiek 
kontroli. Taka sytuacja stwarza 
zagrożenie dla ruchu na ciągach 
pieszych, ale również uwłacza miastu 
wizerunkowo. Uważam, że powinno 
zostać wprowadzone rozwiązanie 
systemowe, tak jak postąpiono w wielu 
polskich oraz zagranicznych miastach. 
W dużych miastach europejskich 
wprowadza się wręcz ograniczenie 
korzystania z tych urządzeń, o czym 
informują media -analizuje radny KO.
W niektórych europejskich miastach 

Problem z 
hulajnogami 

HULAJNOGI TO PROBLEM W WIELU MIASTACH. WALAJĄ SIĘ 
NA CHODNIKACH, LĄDUJĄ W RZEKACH I JEZIORACH, BLOKUJĄ 
ULICE. NIESTETY DO TAKICH SYTUACJI DOCHODZI RÓWNIEŻ W 

AUGUSTOWIE. JAK ZAŻEGNAĆ TEN PROBLEM? NIEZBĘDNE JEST 
ROZWIĄZANIE SYSTEMOWE. CORAZ WYRAŻNIEJ DOSKWIERA BRAK 

STRAŻY MIEJSKIEJ.

wprowadzono daleko idące 
zakazy i ograniczenia korzystania 
z takiego sprzętu. Dotyczy to m.in. 
Paryża. Okazywało się bowiem, 
że hulajnogi były znajdywane w 
pokaźnych ilościach na dnie Sekwany, 
powodując zagrożenie dla środowiska 
naturalnego. Czy także nasze miasto 
zostanie zmuszone wprowadzić 
restrykcje?

Straż miejska wróci do Augustowa?
Działaniem korzystnym dla 
rozwiązania bolączki mogłoby być 
przywrócenie straży miejskiej. 
Egzekwowanie porządku 
przestrzennego byłoby skuteczniejsze. 
Jeżeli hulajnogi stwarzałyby 
utrudnienia komunikacyjne, możliwe 
byłoby przetransportowanie ich na 
specjalny parking. Koszty spadałyby 
na właściciela sprzętu. Reaktywacja 
straży miejskiej mogłaby pomóc 
rozwiązać również inne kłopoty w 
Augustowie.
-Być może dojrzejemy do tego, by do 
Augustowa wróciła straż miejska. Taka 
decyzja pozwoliłaby w znacznym 
stopniu ograniczyć problem hulajnóg, 
ale nie tylko. Strażnicy miejscy 
mogliby pomóc rozwiązać problem 
niewłaściwego parkowania pojazdów, 
zanieczyszczania środowiska przez 
używanie nieprawidłowego opału, etc. 
-dodaje radny Koalicji Obywatelskiej.

Bartosz Lipiński

Trzy medale Mistrzostw Świata 
augustowskich kajakarzy
Bułgarski kurort Płowdiw był miejscem Mistrzostw Świata Kajakarzy 
w Sprincie Masters. W zawodach uczestniczyło ok. 500 zawodników z 
20 krajów z całego świata, w tym liczna reprezentacja Polski. Mastersi 
to zawodnicy, którzy zakończyli swą karierę zawodniczą, ale w dalszym 
ciągu pływają kajakami z pasji.

Nasze miasto reprezentowali 
zawodnicy Sparty Augustów:
1. Patryk Grygo
2. Marcin Garbacz
3. Karol Garbacz
Start naszej ekipy z Augustowa 
należy zaliczyć do bardzo udanych. 
Kajakarze zdobyli trzy medale 
mistrzostw, w tym: 
Patryk Grygo, pracownik BAT Polska, 
indywidualnie zdobył złoty medal 
w K1 200 m oraz brązowy w K1 500 
m. Marcin, Karol oraz Patryk płynęli 
także w K4 500 m i zdobyli srebrny 

medal mistrzostw.
Zawodnikom należą się brawa i 
gratulacje.
Naszych zawodników do startu 
przygotowywał niezastąpiony trener 
Andrzej Siemion. 
Co ciekawe, nasi wspaniali kajakarze 
pojechali na te mistrzostwa na 
własny koszt -opłacili podróż z 
kajakami samochodem do Bułgarii, 
wszelkie opłaty, pobyt, itd.

Zuzanna Hanysz
Na podst. tekstu Krzysztofa 

Andruszkiewicza

Barbara Ostaszewska oprowadza 
wycieczki tradycyjne, ale i autorskie, 
by jak najlepiej i jak najciekawiej 
ukazać dzieje Augustowa i pobliskich 
terenów. Organizuje wieczorne 
śpiewanki, rejsy katamaranem, 
wycieczki po naszych pięknych 
lasach, wieczorki poezji autorskiej. 
Wycieczkowicze mogą odbyć lot nad 
Augustowem, czy przejechać rowerem 
Puszczę Augustowską. Przewodniczka 
wsłuchuje się w potrzeby 
wycieczkowiczów, by trafić w to, co 
najbardziej ich zaciekawi. Niezależnie 
od pory roku i pogody pani Barbara 
zorganizuje wycieczki, które trafią w 
każde gusta. 
-Adresuję te wycieczki nie tylko do 
turystów. Tak samo jak moją książkę 
o Gołej Zośce („Goła Zośka echa 
legendy”), kieruję wszystko to, co robię 
też do mieszkańców Augustowa, by 
bliżej poznali dzieje naszego miasta. 
Żyjemy tutaj, a nawet nie wiemy, jak 
to wszystko kiedyś wyglądało -mówi 
Barbara Ostaszewska. 
-Jestem miłośniczką promowania 

regionalnych atrakcji w wykonaniu 
augustowian. Każdy promuje swoją 
działalność, mam wielką przyjemność 
z pokazywania tej różnorodności, bo 
siłą miasta jest ta różnokolorowość, 
barwność, oryginalność 
-skomentowała pani Barbara.
Pani Barbara Ostaszewska posiada 
własną stronę rospuda.life, na której 
można znaleźć informacje o niej samej 
oraz o warsztatach i lekcjach, które 
prowadzi. 

Zuzanna Hanysz

Augustowskie skarby 
przeszłości. Lekcje historii 

z Barbarą Ostaszewską

TURYŚCI PRZYJEŻDŻAJĄ DO AUGUSTOWA NIE TYLKO PO TO, 
BY ODPOCZĄĆ. NA KAŻDEJ ULICY NASZEGO MIASTA MOŻNA 

SPOTKAĆ RELIKTY PRZESZŁOŚCI. KTO POMOŻE NAM JE POZNAĆ? 
BARBARA OSTASZEWSKA -PRZEWODNICZKA, ANIMATORKA, 

INICJATORKA POMYSŁU POSADOWIENIA POSĄGU GOŁEJ ZOŚKI, 
ZAPEWNI WSZYSTKIM ZAINTERESOWANYM NIEZAPOMNIANĄ, 
EMOCJONUJĄCĄ LEKCJĘ HISTORII O AUGUSTOWIE ORAZ JEGO 
DZIEJACH. JEDNĄ Z TYCH MAŁYCH NAUCZEK JEST FILMIK PANI 

BARBARY –„BARBARA O ZYGMUNCIE AUGUŚCIE”, W KTÓRYM 
OPOWIADA O POCZĄTKACH MIASTA, ZASŁUGACH KRÓLA ORAZ 

ŻYCIU PIERWSZYCH OSADNIKÓW. 
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Już od ponad roku augustowskie 
WOPR zwraca się do miasta o 
pomoc finansową. Radni postanowili 
o przekazaniu pieniędzy. Radość 
ratowników trwała jednak krótko. 
-Minął miesiąc od sesji, na której 
poparliśmy zmianę budżetu miasta. 
Nie została wszczęta żadna procedura 
umożliwiająca skorzystanie z tej 
pomocy. Jakie są 
przyczyny takiego 
stanu rzeczy? Zależało 
nam na uruchomieniu 
tego wsparcia przed 
sezonem, jednak 
organizacja prowadząca 
działalność ratowniczą 
nie ma możliwości 
skorzystania z tej 
pomocy -usłyszeliśmy 
na sesji od Andrzeja 
Zarzeckiego, radnego i ratownika 
WOPR. 

„Pochylą się” nad kłopotami
Do pytania odniósł się urzędnik 
burmistrza Michał Kotarski. 
Usprawiedliwiał się skomplikowaną 
procedurą. 
-Sprawa natrafiła na kolizję prawną 
i jest analizowana przez prawników 
urzędu.  W tym sezonie na ma 
szansy na zrealizowanie tej dotacji 
-powiedział Kotarski.

Radny podważa tłumaczenia
-Sprawa dotyczyła dofinansowania 
wkładu własnego dla organizacji, 
która zdobyła 70 procent wartości 
zakupu silnika do łodzi. Nie chce 
mi się wierzyć, że w trakcie roku 
budżetowego nie ma możliwości 
udzielenia takiego wsparcia. Zdarzało 
się, że miasto udzielało pomocy np. 

OSP, policji, etc. WOPR 
pozyskało sponsora, a 
także zdobyło większość 
pieniędzy. Jest to 
jedyna w Augustowie 
organizacja mająca 
uprawnienia do 
wykonywania działań 
ratowniczych na terenie 
powiatu augustowskiego. 
Nie potrafię zrozumieć 
braku możliwości 

wsparcia -mówił radny Andrzej 
Zarzecki.
W rozmowach kuluarowych 
można usłyszeć inną teorię o 
powodach zaistniałej sytuacji. Prezes 
augustowskiego WOPR, Marek Opolski 
otwarcie krytykował Mirosława 
Karolczuka w trakcie niedawnej 
kampanii wyborczej. Opolski 
wspierał też największego konkurenta 
Karolczuka w wyborach na burmistrza 
- Andrzeja Zarzeckiego. 
Może to jest przyczyną paraliżu 
urzędniczego.

Bartosz Lipiński

Augustowskie 
WOPR bez obiecanej 

pomocy
POD KONIEC CZERWCA AUGUSTOWSCY RADNI PODJĘLI DECYZJĘ O 
DOFINANSOWANIU Z BUDŻETU MIASTA WODNEGO OCHOTNICZEGO 
POGOTOWIA RATUNKOWEGO KWOTĄ 30 TYS. ZŁ NA ZAKUPIENIE 

SILNIKA DO ŁODZI. MIESIĄC PÓŹNIEJ OKAZAŁO SIĘ, ŻE PIENIĄDZE 
TE NADAL NIE TRAFIŁY DO JEDNOSTKI. 

WOPR to jedyna w 
Augustowie organizacja 
mająca uprawnienia do 
wykonywania działań 
ratowniczych na terenie 
powiatu augustowskiego.

25 lipca przeżywamy 
wspomnienie św. Krzysztofa, 
patrona kierowców, wszystkich 
osób poruszających się po 
drogach różnymi pojazdami, 
samochodami czy rowerami.

W tym sezonie 
na ma szansy na 
zrealizowanie tej 
dotacji

Święty Krzysztof na obrazach i 
wizerunkach, często umieszczanych 
wewnątrz samochodów, 
przedstawiany jest z Dzieciątkiem 
Jezus na ramieniu. Według opisów 
miał on niezwykłą siłę, dzięki której 
przenosił pielgrzymów przez rzekę 
Jordan. Kojarzony jest przede 
wszystkim jako patron kierowców. 
25 lipca, w dniu imienin Krzysztofa, 
w całej Polsce celebrowany jest 
zwyczaj święcenia samochodów, 
rowerów i motocykli. Tak było także 
w Augustowie, m.in. w okolicach 
Bazyliki Mniejszej Najświętszego Serca 
Jezusowego. Kierowcy przejeżdżający 
ulicą Księdza Skorupki chętnie 
korzystali z możliwości poświęcenia 
ich pojazdów oraz przyjęcia 
pozdrowień duszpasterskich na 
kolejne miesiące roku. Inicjatywa była 
również niezwykle szczytna, gdyż 
zbierano podczas niej pieniądze w 
ramach akcji: „Podaruj 1 grosz za 1 
kilometr na pojazdy dla misjonarzy”. 
Pojazdy święcił m.in. ks. Paweł 
Lenda z parafii Najświętszego Serca 
Jezusowego.

Potrzebna pomoc dla misjonarzy
-25 lipca przeżywamy wspomnienie 
św. Krzysztofa, patrona kierowców, 
wszystkich osób poruszających się 
po drogach różnymi pojazdami, 
samochodami czy rowerami. 
Zachęcamy do modlitwy w intencji 
bezpiecznego podróżowania, żeby 
wszyscy podróżujący dotarli do celu. 
Można również złożyć ofiarę, w ten 
sposób wesprzeć polskich misjonarzy. 

Jest to akcja pt. „Św. Krzysztof - 1 
grosz za 1 kilometr” szczęśliwie 
przejechanej drogi. Ofiary te posłużą 
na zakup środków transportu w 
krajach misyjnych, by tam również 
ludzie mogli otrzymać dobrą nowinę o 
zbawieniu niesioną przez misjonarzy. 
Oni potrzebują naszej pomocy 
materialnej w postaci np. pojazdu, 
czy innych środków transportu 
-powiedział wikariusz parafii NSJ ks. 
Paweł Lenda.

Bartosz Lipiński

Poświęcono 
samochody

PRZYPADAJĄCE KAŻDEGO ROKU 25 LIPCA WSPOMNIENIE ŚW. 
KRZYSZTOFA, PATRONA KIEROWCÓW I PODRÓŻUJĄCYCH, JEST 

NIE TYLKO WAŻNYM DNIEM DLA WIERNYCH, ALE STANOWI 
DOSKONAŁĄ OKAZJĘ DO ZADUMY NAD BEZPIECZEŃSTWEM NA 

DROGACH. JEST TO BARDZO DOBRY MOMENT DO REFLEKSJI NAD 
ODPOWIEDZIALNOŚCIĄ KAŻDEGO Z NAS. W WIELU POLSKICH 

PARAFIACH TEGO DNIA ODBYWAŁO SIĘ TRADYCYJNE ŚWIĘCENIE 
POJAZDÓW PRZEZ DUCHOWNYCH. PODOBNIE BYŁO TAKŻE W 

AUGUSTOWIE.
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Na Festynie mogliśmy zobaczyć 
oraz spróbować dobroci ze stoisk 
Kół Gospodyń Wiejskich z terenu 
Gminy Augustów, Zalewianka z 
Janówki, Neckie Trio z Netty, Mirabelki 
z Kolnicy, Rutki, Ponizie. Można 
było odwiedzić stoisko twórców 
regionalnych z Żarnowa, stoisko 
Sanepidu z Augustowa oraz stoiska 
gastronomiczne: Ela Gotuje i Albatros, 
a także stoisko „Czyste powietrze”. 
Nie zabrakło więc pysznego 
jedzenia oraz treści edukacyjnych. 
Dzieci miały okazję bawić się na 
dmuchanych zjeżdżalniach oraz 
skorzystać ze stoiska przygotowanego 
przez bibliotekarki. Najmłodsi mogli 
pomalować twarze czy tworzyć 
zwierzaki z balonów. Na scenie 
wystąpiły lokalne zespoły: Kormorany, 
Dzika Grusza, Pokolenia, Tomax.

Lokalny przysmak cieszy podniebienia 
smakoszy już od wielu lat..

Zuzanna Hanysz

XVI Festyn Gminny z 
pempuchem w Żarnowie 

Drugim

14 LIPCA 2024 R. NA PLACU PRZY CENTRUM KULTURY I 
BIBLIOTECE GMINY AUGUSTÓW W ŻARNOWIE ODBYŁ SIĘ XVI 

FESTYN GMINNY Z PEMPUCHEM. ZE WZGLĘDU NA SPRZYJAJĄCĄ 
POGODĘ NIE ZABRAKŁO OSÓB, KTÓRE CHĘTNIE UCZESTNICZYŁY 

W WYDARZENIU. ROZMAITE ATRAKCJE PRZYCIĄGNĘŁY NIE TYLKO 
DZIECI, ALE I DOROSŁYCH.
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WYSZUKAJ TVS 
W SWOIM TELEWIZORZE

JELENIA JELENIA 
GÓRAGÓRA

610610  MHZMHZ

ŚWIDNICAŚWIDNICA
522 522 MHZMHZ

WROCŁAW WROCŁAW 
522 522 MHZMHZ

CZĘSTOCHOWACZĘSTOCHOWA
594 594 MHZMHZ

TOMASZÓWTOMASZÓW
MAZOWIECKI MAZOWIECKI 

594 594 MHZMHZ

SKIERNIEWICESKIERNIEWICE

ŁÓDŹŁÓDŹ

OPOLEOPOLE

PRUDNIKPRUDNIK
KĘDZIERZYN KĘDZIERZYN 

-KOŹLE-KOŹLE

ORNONTOWICEORNONTOWICE
682 682 MHZMHZ

RYBNIKRYBNIK
682 682 MHZMHZ

Telewizja TVS Telewizja_TVS

TVS Rozrywka tvs.pl

3
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Uroczystości Uroczystości 
w Augustowie. w Augustowie. 

Świętowali Świętowali 
leśnicyleśnicy

W SOBOTĘ, 6 LIPCA ODBYŁA SIĘ BARDZO PODNIOSŁA UROCZYSTOŚĆ NA W SOBOTĘ, 6 LIPCA ODBYŁA SIĘ BARDZO PODNIOSŁA UROCZYSTOŚĆ NA 
RYNKU ZYGMUNTA AUGUSTA W AUGUSTOWIE. LEŚNICY ZORGANIZOWALI RYNKU ZYGMUNTA AUGUSTA W AUGUSTOWIE. LEŚNICY ZORGANIZOWALI 

FESTYN KRÓLEWSKIEJ PUSZCZY AUGUSTOWSKIEJ W SERCU MIASTA FESTYN KRÓLEWSKIEJ PUSZCZY AUGUSTOWSKIEJ W SERCU MIASTA 
W RAMACH OBCHODÓW 100-LECIA LASÓW PAŃSTWOWYCH. PO CZĘŚCI W RAMACH OBCHODÓW 100-LECIA LASÓW PAŃSTWOWYCH. PO CZĘŚCI 
OFICJALNEJ ODBYŁO SIĘ BARCIOWISKO. OBCHODY PRZEMIENIŁY SIĘ W OFICJALNEJ ODBYŁO SIĘ BARCIOWISKO. OBCHODY PRZEMIENIŁY SIĘ W 

PRAWDZIWY SPEKTAKL, KIEDY UŚWIETNIŁA JE WIZYTA HISTORYCZNYCH PRAWDZIWY SPEKTAKL, KIEDY UŚWIETNIŁA JE WIZYTA HISTORYCZNYCH 
GOŚCI. GOŚCI. 

Jednym z punktów programu było nadanie sztandaru Nadleśnictwu Augustów. Jednym z punktów programu było nadanie sztandaru Nadleśnictwu Augustów. 
Gospodarzem festynu był nadleśniczy Adam Sieńko, a na wydarzenie przybyło Gospodarzem festynu był nadleśniczy Adam Sieńko, a na wydarzenie przybyło 
wielu znamienitych gości, włodarzy miejskich i powiatowych, wysokich rangą wielu znamienitych gości, włodarzy miejskich i powiatowych, wysokich rangą 
przedstawicieli Lasów Państwowych z województwa podlaskiego. Wśród przedstawicieli Lasów Państwowych z województwa podlaskiego. Wśród 
przybyłych byli m.in. poseł na Sejm RP Jacek Niedźwiedzki, dyrektor Regionalnej przybyłych byli m.in. poseł na Sejm RP Jacek Niedźwiedzki, dyrektor Regionalnej 
Dyrekcji Lasów Państwowych w Białymstoku Tadeusz Wilczyński oraz ks. Dyrekcji Lasów Państwowych w Białymstoku Tadeusz Wilczyński oraz ks. 
kanonik Wojciech Stokłosa, proboszcz parafii w Studzienicznej, który poświęcił kanonik Wojciech Stokłosa, proboszcz parafii w Studzienicznej, który poświęcił 
sztandar. Niespodziewanie zawitali tam również założyciel Augustowa Król sztandar. Niespodziewanie zawitali tam również założyciel Augustowa Król 
Zygmunt August z Barbarą Radziwiłłówną i dziećmi. Aktorzy odgrywający ważne Zygmunt August z Barbarą Radziwiłłówną i dziećmi. Aktorzy odgrywający ważne 
dla naszego miasta postaci historyczne znakomicie wywiązali się ze swoich ról, dla naszego miasta postaci historyczne znakomicie wywiązali się ze swoich ról, 
stanowiąc nie lada atrakcję iście królewskiego festynu.stanowiąc nie lada atrakcję iście królewskiego festynu.

Historyczny moment Nadleśnictwa AugustówHistoryczny moment Nadleśnictwa Augustów

-W imieniu pracowników i własnym dziękuję wszystkim osobom, dzięki -W imieniu pracowników i własnym dziękuję wszystkim osobom, dzięki 
którym mamy nasz sztandar. Od dziś możemy godnie reprezentować leśników którym mamy nasz sztandar. Od dziś możemy godnie reprezentować leśników 
Nadleśnictwa Augustów w Puszczy Augustowskiej. Bez okazanego nam wsparcia Nadleśnictwa Augustów w Puszczy Augustowskiej. Bez okazanego nam wsparcia 
nie byłoby to możliwe -powiedział Adam Sieńko.nie byłoby to możliwe -powiedział Adam Sieńko.
Nadleśniczy wręczył miniaturową kopię sztandaru osobom bardzo zasłużonym Nadleśniczy wręczył miniaturową kopię sztandaru osobom bardzo zasłużonym 
w jego nadanie.w jego nadanie.
-Wręczenie sztandaru Nadleśnictwu Augustów w roku 100-lecia Lasów -Wręczenie sztandaru Nadleśnictwu Augustów w roku 100-lecia Lasów 
Państwowych to wielki zaszczyt oraz wyjątkowy moment, który łączy naszą Państwowych to wielki zaszczyt oraz wyjątkowy moment, który łączy naszą 
bogatą przeszłość z nadzieją kontynuacji najlepszych tradycji w przyszłości. bogatą przeszłość z nadzieją kontynuacji najlepszych tradycji w przyszłości. 
Leśnicy Puszczy Augustowskiej to też obrońcy Polskości, dający wyraz swojego Leśnicy Puszczy Augustowskiej to też obrońcy Polskości, dający wyraz swojego 
patriotyzmu, biorący udział w powstaniach i walkach o niepodległość. Sto patriotyzmu, biorący udział w powstaniach i walkach o niepodległość. Sto 
lat Lasów Państwowych to historia obfitująca w wyzwania, sukcesy, a przede lat Lasów Państwowych to historia obfitująca w wyzwania, sukcesy, a przede 
wszystkim pracę pokoleń leśników. To czas, który ukształtował naszą tożsamość, wszystkim pracę pokoleń leśników. To czas, który ukształtował naszą tożsamość, 
przyczyniając się do ochrony i zachowania cennych zasobów leśnych. Dzień przyczyniając się do ochrony i zachowania cennych zasobów leśnych. Dzień 
dzisiejszy to nowe wyzwania. Oczekiwania społeczne kierują zmianami, które dzisiejszy to nowe wyzwania. Oczekiwania społeczne kierują zmianami, które 
musimy podjąć -mówił Tadeusz Wilczyński, dyrektor RDLP.musimy podjąć -mówił Tadeusz Wilczyński, dyrektor RDLP.
Bogatą fotogalerię oraz filmy z uroczystości można obejrzeć na portalu: Bogatą fotogalerię oraz filmy z uroczystości można obejrzeć na portalu: 
dziennikpowiatowy.pl.dziennikpowiatowy.pl.

Bartosz LipińskiBartosz Lipiński
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Na augustowskich bulwarach zgromadziły się tłumy ludzi, którzy chcieli zobaczyć 
imponujące i kreatywne pływadła.

Zawodnicy zaskoczyli wyobraźnią i wypłynęli na Nettę na swoich projektach 
inspirowanych bajkami bądź wytworzonych w ich własnej głowie. 

Wiele pływadeł było wykonanych z ekologicznych materiałów, tj. trawy, drewna, a 
nawet kartonu.

Nie zabrakło pomysłów inspirowanych znanymi bajkami.

„Rower wodny”. „Podlaski Lotniskowiec Komercyjny”.

27. Mistrzostwa Polski 
w Pływaniu na Byle Czym

28 lipca na rzece Nettcie odbyły się, jak co roku, Mistrzostwa Polski w Pływaniu Na Byle Czym „Co Ma Pływać Nie Utonie”.


